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KOMÁROM VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

H-2900 Komárom, Szabadság tér 1. 

Tel.:+36 34 541-300 

 

 

 

Iktatószám: 1-127/2015. 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. október 22. napján 8 

órakor megtartott ülésén a Városháza Dísztermében. 

 

Jelen vannak: 

 

1. Babják Csaba, képviselő 

2. Czita János, alpolgármester 

3. Dombay Gábor, képviselő 

4. Hamrák Zsófia, képviselő 

5. Horváth Zsolt, képviselő 

6. dr. Molnár Attila, polgármester 

7. dr. Nemes Andrea, képviselő 

8. Sárai János, képviselő 

9. Szabó István, képviselő 

10. Takács József, képviselő 

11. Turi Bálint, alpolgármester 

 

Meghívottként jelen van:  
 

- dr. Ströcker Renáta, jegyző  

- Nagyné Varga Judit, aljegyző 

- dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester 

- Molnárné dr. Taár Izabella, a Komáromi Járási Hivatal vezetője 

- Dr. Sugárné Kéri Anna, a Moore Stephens K-E-S Audit Kft. könyvvizsgálója 

- Neuvirth Imre, a Komáromi Városgazda Nonprofit Kft. ügyvezetője 

- Csöngei Ildikó, a Komáromi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat vezetőjét 

- Smahó Viktória, Komárom Város Egyesített Szociális Intézményének részlegvezetője, 

intézményvezető helyettese 

- Illés Nikoletta, Komárom Város Egyesített Szociális Intézménye vezetője 

- Dr. Németh Iván, tervező-mérnök 

- Kovács Miklós 

- Kovács Krisztián, a Vértes Vidéke Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. vezetője 

- Kovács Károly, a Komáromi Komthermál Kft. valamint a Komáromi Távhő Kft. 

vezetője 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülés valamennyi 

résztvevőjét. Köszönti a Képviselő-testület ülésén Molnárné dr. Taár Izabellát, a Komáromi 

Járási Hivatal vezetőjét, dr. Gordán Ildikót, az Egészségügyi Alapellátási Szolgálat vezetőjét, 

dr. Ferencz Pétert, a Selye János Kórház igazgatóját. Megállapítja, hogy az ülés 

határozatképes, mert a Képviselő-testület 11 tagja közül 11 fő jelen van. Ezt követően a 
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polgármester megnyitja a Képviselő-testület ülését. Felkéri Molnárné dr. Taár Izabellát a 

Komáromi Járási Hivatal vezetőjét, hogy adjon tájékoztatást az út átadott kormányablakokkal 

kapcsolatban.  

 

Molnárné dr. Taár Izabella, a Komáromi Járási Hivatal vezetője: Elmondja, hogy 

jelentős változások történnek a közigazgatásban. A közigazgatás korszerűsítése a Járási 

Hivatalok kialakításával a jó államkoncepció részeként egy jelentős állomáshoz érkezett 

áprilisban. Ekkor egy belső integráció zajlott le a közigazgatásban. A részleges tagozódás 

megszűnt, a szakigazgatási szervezek önállósága is megszűnt, osztályként tagozódtak be a 

Járási Hivatalba. Az összes hatáskört a Járási Hivatal vezetőjéhez telepítette a jogszabály. 

Elmondja, hogy ennek megfelelően a Járási Hivatal szerkezete is megváltozott. A Járási 

Hivatal hat osztállyal rendelkezik, a hatósági és gyámügyi osztállyal, az építésügyi osztállyal, 

a földhivatali osztállyal, a foglalkoztatási osztállyal, valamint a népegészségügyi és 

kormányablak osztállyal. Elmondja, hogy a kormányablak kialakítása a tervek szerint haladt. 

Komáromban szeptember 23-án adták át ünnepélyes keretek között a kormányablakot. Június 

12-én állt le a régi okmányirodai részleg. A munkálatok ideje alatt az okmányiroda felkerült 

az emeletre, hogy zavartalanul folyhasson az ügyintézés. Jelen átalakítással tíz új 

munkaállomás jött létre, korszerű berendezéssel, és informatikai háttérrel. A járási hivatal 

munkatársai eddig is nagy szakértelemmel fordultak az ügyfelekhez, ez a kormányablakban is 

így lesz. Az országban lévő összes kormányablak azonos külsővel rendelkezik. A belső 

megújulás értelmében elvárások vannak a kormányablakban dolgozó kollégákkal szemben. A 

kollégáknak először egy szigorú kiválasztási folyamaton kellett részt venniük.  A statisztikai 

adatok pozitív képet festenek, a járási hivatalokban és a kormányablakokban valóban 

gyorsabb és szakszerűbb lett az ügyintézés. Több mint 400 ügyet lehet intézni a 

kormányablakokban. Fontos volt számukra, hogy a kormányablakok valóban 21. századi 

szinten működjenek, így nagy hangsúlyt fektettek az akadálymentesítésre, hogy a 

mozgáskorlátozottak, az idősek és a kismamák is ugyanolyan könnyen tudják elintézni 

ügyeiket.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Módosító javaslatot tesz az 

előzetesen megküldött meghívó napirendi pontjaira az alábbiak szerint: A napirendek közül 

levételre javasolja a 87. technikai számmal jelzett „Tájékoztató a fogászati alapellátás 

fejlesztéséről” címet viselő napirendi pontot. Javasolja a képviselő-testület tagjainak, a 

módosított napirendek elfogadását. 

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadja a 87. technikai 

számmal jelzett „Tájékoztató a fogászati alapellátás fejlesztéséről” címet viselő napirendi 

pont levételét. 

 

A polgármester javasolja a Képviselő-testületnek a módosított napirendek elfogadását. 

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 224/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. október 22-i rendes ülése 

napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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1. Komárom Város Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015. (I.30.) 

önkormányzati rendelet módosítása, valamint tájékoztató az Önkormányzat 2015. 

június 30-án fennálló likviditási helyzetéről 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                    dr. Ströcker Renáta jegyző 

2. Helyi építési szabályzat és szabályozási terv 4/C. számú módosítása  
Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                   dr. Ströcker Renáta jegyző 

3. Egyes városi természeti értékek védetté nyilvánításáról szóló önkormányzati rendelet 

felülvizsgálata 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

        dr. Ströcker Renáta jegyző 

4. Komárom Város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                    dr. Ströcker Renáta jegyző 

5. Tájékoztató a közétkeztetés aktuális helyzetéről, beszámoló a menzareform 

tapasztalatairól 

 Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                    dr. Ströcker Renáta jegyző 

6. Tájékoztató a településképi véleményezési és településképi bejelentési eljárások elmúlt 

1 év tapasztalatairól 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                   dr. Ströcker Renáta jegyző 

7. Közterületek elnevezése (Irinyi János utca; Rüdiger sétány) 

 Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                    dr. Ströcker Renáta jegyző 

8. Komárom Város Önkormányzat részvétele a MLSZ Országos Pályaépítési Program 

pályázatán 

 Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                    dr. Ströcker Renáta jegyző 

9. Családsegítő és Gyermekjóléti feladatok ellátásának felülvizsgálata  

 Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                    dr. Ströcker Renáta jegyző 

10. A Komárom Város Önkormányzata által alapított közalapítványok alapító okiratának 

módosítása 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

11. Komárom Város Egyesített Szociális Intézmény beszámolója az elmúlt évi munkájáról 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

12. Beszámoló a nemzetközi kapcsolatok alakulásáról és tervezett továbbfejlesztéséről 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 
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13. Beszámoló a Nemzetközi Ifjúsági Alkotótábor munkájáról, eredményeiről és 

költségvetése felhasználásról 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

14. Beszámoló a Komáromi TÁVHŐ Kft. téli fűtési szezonra való felkészüléséről 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

15. Tájékoztató a Komáromi Gyógyfürdőben megvalósult és tervezett fejlesztésekről 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

16. Beszámoló a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, a két 

ülés közötti fontosabb eseményekről, képviselői kérdések, közérdekű bejelentések 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

              dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

ZÁRT ÜLÉS! 

 

17. Tájékoztató a kizárólagos vagy többségi önkormányzati tulajdonú gazdasági 

társaságok 2015. június 30-án fennálló kötelezettségeiről, likviditási helyzetéről 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                   dr. Ströcker Renáta jegyző 

18. Salkaházi Sára Díj odaítélése 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                   dr. Ströcker Renáta jegyző 

19. Ingatlanszerzéssel és eladással kapcsolatos döntések meghozatala 

Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                   dr. Ströcker Renáta jegyző 

20. Önkormányzati tulajdonú bérlakásokkal kapcsolatos döntések meghozatala 

      Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                     dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

Megkezdődik a napirendi pontok tárgyalása az alábbiak szerint: 
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Napirendek: 

 

1. Komárom Város Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015. (I.30.) 

önkormányzati rendelet módosítása, valamint tájékoztató az Önkormányzat 2015. 

június 30-án fennálló likviditási helyzetéről 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén dr. Sugárné Kéri 

Annát, a Moore Stephens KES-Audit Kft Kéri Anna könyvvizsgálóját. Elmondja, hogy a 

Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság valamint az Ügyrendi Bizottság is megtárgyalta a 

napirendet, amelyet egyhangúan elfogadásra javasol a Képviselő-testületnek. Elmondja, hogy 

az előterjesztés két részből áll. A 2015. év első félévében meghozott döntések átvezetését, 

valamint a 2015. év június 30-áig fennálló likviditási helyzetet tartalmazza az előterjesztés. A 

helyi adók realizálódása pozitív képet mutat. A város működőképessége, gazdálkodása stabil 

alapokon nyugszik, a város likviditási helyzete is megfelelő. Elmondja, hogy az év elején 

elhangzott, hogy három lehetőség áll a Képviselő-testület előtt, ami a költségvetés biztonságát 

megteremti. Az egyik lehetőség az lett volna, ha áttekintik a helyi adórendszert, és új helyi 

adókat vezetnek be, vagy a meglévő helyi adók mértékének emelése. Másik lehetőség az 

intézményrendszer áttekintése, összevonása lett volna. A Képviselő-testület arról hozott 

döntést, hogy elsősorban a városban működő gazdasági társaságok működését tekinti át, majd 

az ott megfelelő intézkedéseket megteszi. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, 

hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy 

nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-128/2015. iktatószámú 

előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadásáról.  

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének  

13/2015. (X.22.) önkormányzati rendelete 

 

Komárom Város Önkormányzata 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015.(I.30.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-128/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 225/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete Komárom Város 2015. 

június 30-án fennálló kötelezettségeiről, likviditási helyzetéről szóló beszámolót 

elfogadja. 
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2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a beszámolóval 

kapcsolatban további intézkedést nem kezdeményez. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 
 

 

2. Helyi építési szabályzat és szabályozási terv 4/C. számú módosítása 
   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén dr. Németh Iván 

tervező-mérnököt. Felkéri dr. Ströcker Renáta jegyzőt, hogy adjon tájékoztatást az 

előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy az évek alatt beérkezett módosítási javaslatok 

összegyűjtésével egy hosszú eljárás végén tudják ezt a rendeletet-tervezetet a Képviselő-

testület elé terjeszteni. Úgynevezett teljes eljárás zajlott, amely többkörös egyeztetést igényelt. 

Többek között a fürdőfejlesztés lehetővé tétele, valamint a volt kombinát épülete körülötti 

terület rendezéséről is szól az előterjesztés. Kérése a Képviselő-testülethez, hogy első körben 

a határozati javaslat elfogadásáról szavazzanak, amely a szerkezeti terv módosítását 

tartalmazza, ezt követően a rendelet-tervezetről, amely a helyi építési szabályzat és 

szabályozási terv rendelkezéseit tartalmazza.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Elmondja, hogy a Pénzügyi és 

Városfejlesztési Bizottság valamint az Ügyrendi Bizottság is megtárgyalta a napirendet, 

amelyet egyhangúan elfogadásra javasol a Képviselő-testületnek. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

130/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 226/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete az épített környezet 

alakításáról és védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény 8. § (2) pontjában, 

illetve a településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési 

stratégiáról és a településrendezési eszközökről, valamint egyes 

településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 314/2012. (XI. 8.) Korm. 

rendelet (a továbbiakban Eljr.) 32. § (1) bekezdés c) pontjában előírt teljes 

eljárás (4/C. számú módosítási eljárás) lefolytatását követően megtárgyalta a 

Komárom Város Szerkezeti tervéről szóló, többször módosított 40/2010. (II.18.) 

számú határozatának módosítására vonatkozó javaslatot.  

 

2. Komárom Város Önkormányzatának Képviselőtestülete az 1.1.1. Szerkezeti terv 

hatályos változatát az előterjesztés 1. mellékletét képező szerkezeti terv (V.12) 

részletnek megfelelően módosítja. 
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3. Figyelemmel az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi 

LXXVIII. törvény 8. § (3) bekezdésében és az Eljr. 43. § (1) bekezdés a) 

pontjában foglaltakra, jelen határozat 2. pontja a határozat elfogadását követő 

30. napon lép hatályba.  

 
Határidő:  2015. november 21. 

Felelős:  dr. Ströcker Renáta jegyző  

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-130/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadásáról.  

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

14/2015. (X.22.) önkormányzati rendelete 

 

a Komáromi Helyi Építési Szabályzatról szóló 

3/2010. (II.19.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

 

3. Egyes városi természeti értékek védetté nyilvánításáról szóló önkormányzati 

rendelet felülvizsgálata 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Felkéri Czita János alpolgármestert, hogy adjon 

tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy Komárom Város Képviselő-testületének az 

egyes városi természeti értékek védetté nyilvánításáról szóló 1992. évi 3. számú 

önkormányzati rendelete felülvizsgálatát jogszabályi változások tették szükségszerűvé, mivel 

a helyi rendeletünk jogszabályi hivatkozásai nem megfelelőek, rendelkezései nincsenek 

összhangban a természet védelméről szóló 1996. évi LIII. törvény előírásával. A 

természetvédelmi rendelet előkészítésében a hivatal munkatársait segítette Musicz László 

természetvédelmi szakértő, valamint a Duna-Ipoly Nemzeti Park Igazgatóságának véleménye. 

Az előterjesztésben látható az, hogy számbavételezésre kerültek a fontos természeti értékek, 

amelyeket óvni, és védeni kell. A védett értékek közül helyi védelem alá kívánják bevonni 

például a Szent Pál-szigetet és az ezt körülvevő Duna-ártért, a Koppánymonostori ártéri 

tanösvényt, a Szabadság téren lévő 3 db eperfát, a Molaji lakótelep központi parkjának koros 

díszfáit, a Zichy gesztenyefasort Komárom –Ács közigazgatási határán, a Czuczor Gergely 

utcában lévő vadgesztenye fasort, a Koppánymonostori Vezérek Parkjánál lévő koros nyárfát, 

valamint a Komáromi köztemető területén lévő virginiai boróka bokrot. A természetvédelmi 

rendelettel újonnan védelem alá helyezendő helyi védelemre érdemes további értékek 

megtalálhatóak az előterjesztésben. A Duna-Ipoly Nemzeti Park Igazgatóság az 

előterjesztésben szereplő értékek védetté nyilvánításához hozzájárult. Elmondja, hogy vannak 

olyan területek, természetvédelmi értékek, amelyek vagy az átfedés miatt, vagy védettségük 

fenntartását természetvédelmi szempontok nem indokolják, a helyi rendeletből kikerültek. 
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Ilyen például a TSZ horgásztó és környéke, amely magánkézbe kertült, a Dunai partszakasz, 

amely mindhárom városrészt érinti, hiszen turisztikai fejlesztési terület, valamint a Mártírok 

útján lévő örökzöld fasor. Ezek a területek Natura 2000 védelmet élveznek, nem tartják 

szükségesnek a kettős szabályozást. Elmondja, hogy az új Duna-híd szakasza egy részen 

metszi azt a hat hektáros területet, ami jelenleg helyi védelem alatt áll. A Duna-Ipoly Nemzeti 

Park Igazgatóság nem támogatta a Monostori kettős kanyar területe védettségének a 

megszűntetését, mivel a terület néhány természetvédelmi oltalom alatt álló növény élőhelye. 

Elmondja, hogy az új Duna-híd csatlakozó útépítése projekt során telekalakítások várhatóak. 

A természetvédelemi rendelet megalkotását követően az Önkormányzat kötelessége lesz a 

természetvédelmi területek táblával való jelölése. Elmondja, hogy az ingatlan-

nyilvántartásban is jelölni kell a védett területeket, valamint a lakosságot is tájékoztatni kell 

erről. Az ez évben átadott Koppánymonostori tanösvényt szeretnék megismertetni a város 

tanulóival. Szeretnének a jövő évben szervezett túrákat indítani.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót dr. Ströcker 

Renáta jegyzőnek. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy a természet védelméről szóló 1996. évi LIII. 

törvény volt az, amellyel összhangba kellett hozni a korábban született önkormányzati 

rendeletet. Az új rendelet-tervezet mindenben megfelel a törvényi előírásoknak. Azokat az 

értékeket, amelyeket nem tartottak szükségesnek védeni, illetve más védelem alatt állnak, 

javasolják kiemelni a rendeletből és az újakat melyek azóta váltak értékes területté vagy 

természetvédelmi emlékekké azokat beemelni. Elmondja, hogy egy tartalmas értéklistát 

hordoz magába a rendelet melléklete, amely felsorolja az egyes természeti értékeket, jellemzi 

is azok élővilágát. A rendelet-tervezet 2. számú melléklete egy kezelési tervet tartalmaz, 

amely rögzíti azt, hogy mely tevékenységeket szabad, és mely tevékenységeket nem lehet 

végezni ezeken a védett területeken.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

131/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 227/2015. (X.22.) határozata: 

 

 

1. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri 

Hivatalt, hogy a rendelet hatályba lépését követően kezdeményezze az ingatlan-

nyilvántartásba a helyi jelentőségű természetvédelmi területek esetében a 

védettség feltüntetését.  

 

2. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri 

Hivatalt, hogy a lakosság részére a város honlapján tájékoztatót tegyen közzé a 

helyi természetvédelmi területekről. 
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3. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri 

Hivatalt, hogy a védett természetvédelmi területeket fokozatosan, a költségvetés 

erre biztosított előirányzata függvényében, táblával jelölje meg. 

 

4. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri 

Hivatalt, hogy a Monostori ártéri tanösvényen szervezzen vezetett túrákat 

általános és középiskolás csoportok számára. 

 

5. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete szándékát fejezi ki arra 

vonatkozóan, hogy az új Duna-hídra vezető út kialakításához szükséges 

telekalakítást követően az út által elfoglalt terület helyi védettségét 

rendeletmódosítással megszűnteti.  

 

Határidő:  2016. december 31. 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-131/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet elfogadásáról.  

 

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

15/2015 (X.22) önkormányzati rendelete  

 

a helyi jelentőségű természeti értékek védelméről 

 

 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

 

4. Komárom Város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Felkéri Czita János alpolgármestert, hogy adjon 

tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban.  

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy Komárom Város Környezetvédelmi 

Programjának előző 5 éves ciklusát újítják meg. 2015-2020-ig terjedő időszakra készítettek 

egy olyan szakmai anyagot, amely tartalmazza azt, hogy milyen célok mentén kell folytatni a 

városgazdálkodást, városüzemeltetést. Fontosnak tartja a tudatos környezetgazdálkodást. A 

Környezetvédelmi Programot Juhász Péter környezetvédelmi szakértő készítette. A 

Környezetvédelmi Program Komárom város egészére kiterjed, mindent számbavételezve. 

Tartalmazza azokat a szakmai iránymutatásokat, amelyek az Országos Környezetvédelmi és a 

Megyei Környezetvédelmi Programokban előírt kötelezettségek. Tartalmazza azt is, hogy az 

elmúlt időszakot környezetvédelem és gazdálkodás tekintetében Komárom város hogyan 

zárta. Összefoglalja azt, hogy az itt élőkre ható környezeti tényezők milyen fizikai és biológiai 

minőségi állapotban vannak. Elmondja, hogy Komárom városa átlagos környezeti szintbe van 

besorolva. Az itt lévő területek talajminősége, vízminősége, a légszennyezés, a zajhatások a 

magyarországi átlagnál jobb értéket mutatnak. A Program részletesen kiterjed az 
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elkövetkezendő 5 éves időszak feladataira. Iránymutatást ad arra, hogyan kell a 

környezetgazdálkodásban lévő problémákat orvosolni. Elmondja, hogy a Képviselő-

testületnek minden évben dönteni kell arról, hogy melyek azok a pontok a Környezetvédelmi 

Program keretében, amelyet az adott évben meg tud valósítani. A pályázatokat figyelni kell, 

amennyiben adódik olyan lehetőség azzal éljen Komárom városa. A környezetgazdálkodási 

feladatok közül kiemeli a vizek állapotára, minőségére való odafigyelést. A Szent Pál-szigeten 

lévő ivóvíz kincs kiemelt figyelmet igényel. Elmondja, hogy a holtág eliszapolódott, és egyes 

kutak vízminőségében az iszapbemosódás miatt gondok adódhatnak. A Rüdiger tavon kívül a 

patakok, valamint a Duna mellékágai feliszapolódtak, melyek kotrása kiemelt feladat. 

Elmondja, hogy a holtág eliszapolódott, és egyes kutak vízminőségében az iszapbemosódás 

miatt gondok adódhatnak. A koppánymonostori Holt-Duna feltöltődési folyamata ez elmúlt 

években egyre gyorsult, így a torkolat kotrását elvégezték. A légszennyezettség kérdésében 

arra kell törekedni, hogy minél hamarabb megépítésre kerüljön az elkerülő utat összekötő új 

Duna-híd. Szorgalmazni kell az elkerülő út építését a szőnyi városrész felé is. Az Alumetal 

Kft. jelenti az első nehezebb ipari tevékenységet, amely beépül a városba, ezért fontos, hogy a 

környezetvédelmi előírások teljesüljenek a gyár építése kapcsán. A hulladékgazdálkodással 

kapcsolatban elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzata a települési szilárd hulladék 

rendszeres gyűjtésére, kezelésére, elszállítására és ártalommentes elhelyezésére megfelelő 

közszolgáltatást szervez. Az elmúlt években az önkormányzat évi 2 alkalommal hirdetett 

lomtalanítást és az építési törmelék meghatározott mennyiségben való átvételét 

térítésmentesen biztosítja a köztisztaság javítása érdekében. A tavaszi kerti munkák és az őszi 

lombhullás idején a lakossági zöldhulladék gyűjtéséről is gondoskodnak. Az így keletkezett 

hulladékok elhelyezése és tárolása problémát okoz. Szükségessé vált Komáromban egy 

zöldhulladék komposztáló megépítése. Elmondja, hogy Komárom csatlakozott a Duna - 

Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszerhez, mely keretén belül EU pályázati 

támogatással szeretné megvalósítani a hulladéklerakó rekultivációján kívül a hulladékkezelő 

létesítményeket és fejlesztéseket, hulladékudvart és komposztálót. Elmondja továbbá, hogy 

Komárom város szeretne egy úgynevezett száraz, kerti hulladék égetésével kapcsolatos 

rendeletet alkotni, hiszen ez segítséget nyújtani a zöldhulladék mennyiségének 

csökkentésében is. 2015. októberétől bevezetésre került a családi házas övezetekben, a 

kommunális hulladékszállításba bekötött ingatlanok esetében a házhoz menő szelektív 

hulladékgyűjtés. Az eddigiekben megszokott heti rendszeres háztartási vegyes 

hulladékszállítás mellett negyedévente egy-egy alkalommal külön-külön zsákokba gyűjtve 

szállítják el egyik héten a papírt, másik héten a műanyag hulladékot. A következő évben a 

házhoz menő szelektív hulladékgyűjtést ki kell terjeszteni a társasházi övezetekre is. 

Elmondja, hogy a Komáromi Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft. feladata a város 

kezelésében lévő közterületek, az autóbuszvárók takarítása, tisztántartása, közutak, járdák, 

valamint egyéb közterületek gépi és kézi seprése, locsolása, illetve a közterületeken 

elhelyezett hulladékgyűjtők ürítése, meghatározott járatterv szerint. Fontos az illegális 

hulladéklerakó helyek megszűntetése.  
 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót dr. Ströcker 

Renáta jegyzőnek. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy a Környezetvédelmi Program felülvizsgálatára 

jogszabályi kötelezettség van, amelyet a környezet védelmének általános szabályairól szóló 

1995. évi LIII. törvény írt elő a települési önkormányzatok számára. Az előterjesztésben 

részletesen kifejtésre került, hogy milyen tartalmi követelményeket ír elő a törvény a 

Környezetvédelmi Programra vonatkozóan. Fontos, hogy az önkormányzat rendelkezzen egy 

alapos, minden részletre kiterjedő állapotfelméréssel, és egy intézkedési tervvel arról, hogy 
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mit kell tenni az elkövetkezendő években a környezet állapotának javításával, megvédésével 

kapcsolatban. A Program 2020 évig szól, viszont látható az, hogy még azon túl mutató célokat 

is megfogalmaz. Vélhetően a következő felülvizsgálat során is tudnak még feladatokat 

meghatározni. Kéri, hogy kísérjék folyamatosan figyelemmel a Program végrehajtását, 

valamint a költségvetés összeállításánál is tartsák szem előtt azt, hogy mely intézkedéseket 

kell majd végrehajtani amennyiben a Képviselő-testület jóváhagyja ezt a Környezetvédelmi 

Programot. Elmondja, hogy Komárom Város Önkormányzata jelenleg nem rendelkezik 

rendelettel a kerti hulladék és avar égetésére vonatkozóan. Az Országos Tűzvédelmi 

Szabályzatnak megfelelően tilos a kerti hulladék égetése. Ahhoz, hogy a különböző érdekeket 

összhangba hozzák, ellentétes érdekek állnak egymással szemben, egyrészt a levegőtisztaság 

védelme, másrészt a hulladékgazdálkodás szempontjai. Ennek a két ütköző érdeknek az 

összhangját kell megteremteni egy rendelettel. Amennyiben a Képviselő-testület elvi 

állásfoglalást hoz a tekintetben, hogy valóban kívánja ezt a szabályozást, tehát korlátok köré 

szorítva tavasszal és ősszel másfél-másfél hónapnyi időtartamban illetve ünnepnapok és 

vasárnap kivételével megengednék a kerti hulladék égetését.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót dr. Kreft-

Horváth Loránd alpolgármesternek. 

 

dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármester: Elmondja, hogy fontos, hogy megfelelő 

környezeti nevelést biztosítsanak a városban élő fiatalok számára. A környezeti nevelés és 

oktatás elősegíti minden korosztály környezettudatos szemléletének kialakulását oly módon, 

hogy képes legyen döntéseiben és életvitelében is alkalmazni az elsajátított anyagot. Alapvető 

feladat a környezet- és természetvédelmi ismeretek és a környezettudatosság közvetítése az 

oktatásban, melyet minél korábban, fiatal korosztálynál el kell kezdeni. Komárom Város 

Egészségügyi Prevenciós Programjában, a „Kincset ér” programban a környezetvédelem is 

szerepet kapott, ennek keretében az iskolákban évente 20 alkalommal tartanak előadást. 

Elmondja, hogy a két legjelentősebb környezetvédelmi rendezvény a TeSzedd! 

hulladékgyűjtési akció, valamint az Autómentes nap. Kiváló ötletnek tartja a 

Koppánymonostori Tanösvényre szervezett túrák megvalósítását.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót Hamrák 

Zsófia képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy a környezet védelme a jövő záloga. Minden 

területet érintenek azok az intézkedések, amelyek az utóbbi időben zajlanak. A helyi 

építészeti örökség védelme is a környezet védelméhez tartozik. A környezet védelmének 

megóvása érdekében kiváló szakemberek segítik az önkormányzat munkáját.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót dr. Nemes 

Andrea képviselőnek. 

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy az előterjesztés szerint 2006. évben 

elvégzésre került egy zajterheléses vizsgálat, ahol megállapítást nyert, hogy az 1. főút 

leterheltsége olyan fokú, amely az elkerülő úttal hozhat csak megnyugtató megoldást. Nem 

szabad figyelmen kívül hagyni a Táncsics Mihály út valamint Igmándi út közötti szakaszt 

sem. Számos panasz illetve bejelentés érkezik arra vonatkozóan, hogy mekkora forgalom 

zúdul erre az útszakaszra. A gépjárművezetők veszélyeztetik a gyalogosokat, illetve a 

közlekedés egyéb résztvevőit is. Kéri, hogy egy zajterhelési vizsgálatot végezzenek a 

Táncsics Mihály utcára illetve a Sport utcára vonatkozóan, hogy valóban megoldódik-e a 
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probléma a Sport utca megnyitását követően. Elmondja, hogy a Táncsics Mihály utca 

valamint az Igmándi úti kereszteződésnél lévő lámpák péntek délutánonként kikapcsolásra 

kerülnek. Köztes megoldást kellene találni arra vonatkozóan, hogy megfelelően és 

biztonságosan tudjanak a lakosok közlekedni ezen az útszakaszon.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Szabó István 

képviselőnek. 

 

Szabó István, képviselő: Javasolja a városba egy hulladékudvar telepítését.  

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy a hulladékudvar építésére is rendelkezik 

tervvel Komárom Város Önkormányzata. Jelenleg engedélyezési eljárás alatt áll a 

hulladékudvar építésének terve. A hulladékudvar az almásfüzitői szennyvíztelep mellett 

kerülne kialakításra. Az előzőekben említett zártan működő komposztáló a Városmajor utca 

végén kerülne kiépítésre, így megoldódna a városban a zöldhulladék tárolásának illetve 

hasznosításának problémája. A komposztáló melletti területen egy kertészetet létesítenének, 

ahol a városban kiültetésre kerülő fás illetve lágy szárú növényeket tudná a Komáromi 

Városgazda Nonprofit Kft. önköltségen előállítani. A hulladékudvar megépítése után a 

veszélyes hulladékok átvétele is korszerűbb módon történne. Tervezik, hogy a városban 

lakóktól átveszik az építési törmeléket térítésmentesen. Ennek szabályozását is szeretnék 

korszerűsíteni. A természetre, a környezetre vigyázva oda kell figyelni, hogy a felmerült 

költségek minimálisak legyenek, valamint hatékonyan tudják ezeket a költségeket 

felhasználni.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-132/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 228/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete Komárom Város 2015 – 

2020 időtartamra vonatkozó Környezetvédelmi Programját elfogadja. A Testület 

kéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy e program felülvizsgálatát, végrehajtásának 

ellenőrzését kétévente végezze el és arról adjon tájékoztatást.  

 

2. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete elfogadja az előterjesztés 2. 

mellékletében található Komárom város környezetállapot értékelése című 

tájékoztatást a lakosság részére, továbbá elrendeli ennek közzétételét a város 

honlapján. 

  

Határidő:  Megvalósulás véghatárideje 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 
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5. Tájékoztató a közétkeztetés aktuális helyzetéről, beszámoló a menzareform 

tapasztalatairól 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén a közétkeztetést 

végző Kölyök Kft. tulajdonosait, Kovács Miklóst és Kovács Krisztiánt. Elmondja, hogy 

országosan is látható, hogy magával a menzareformmal kapcsolatban is sok kritikai vélemény 

fogalmazódik meg. A menzareform bevezetése hagy maga után némi kívánni valót. Fontos 

megértetni a szülőkkel, az intézményvezetőkkel azt, hogy miért van szükség ennek a 

bevezetésére. Úgy érzi lehetett volna körültekintőbb, alaposabb az országos felkészítés. 

Felkéri dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármestert, hogy adjon tájékoztatást az előterjesztéssel 

kapcsolatban. 

 

dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármester: Elmondja, hogy ismert tény, hogy azok az 

országok tudnak népegészségügyben valós eredményeket elérni, melyekben tudatosult, hogy a 

lakosságuk egészségi állapota nem csak az egészségügyi ellátáson múlik, hanem a társadalmi 

összefogáson is. Orbán Viktor miniszterelnök úr és kormánya már az előző ciklusban 

felismerte ezt, ezért több rendelkezéssel és törvényi szabályozással segíti azt, hogy 

elinduljanak ezek a kedvező folyamatok. Láthatóak a statisztikákból a kimutatható 

eredmények. Magyarország jelenlegi jó gazdasági teljesítménye és az országos 

népegészségügyi adatok között még mindig hatalmas eltérés található. A magyar nők 

átlagéletkora az EU-s átlaghoz képest 4,5 évvel, férfiak esetében pedig 6 évvel marad el. 

Magyarország minimális eltéréssel csak Romániát előzi meg e tekintetben az Európai 

országokat tekintve. Magyarország lemaradását igyekszenek csökkenteni a már ismert 

kormányzati intézkedések. Jól ismert mindenki előtt a népegészségügyi termékadó 

bevezetése, a mindennapos testnevelés bevezetése az iskolákban, az intézményi feltételek 

folyamatos bővítése a sportolási lehetőségekhez, a nemdohányzókat védő törvény, a 

kábítószerrel való visszaélési törvény szabályozásának szigorítása, az országos szintű 

védőoltási programnak a bevezetése, országos szűrővizsgálati programok szervezése, 

prevenciót célzó propaganda a médiában. Komárom Város Egészségügyi Prevenciós 

Programja, a „Kincset ér” program. Ehhez a tevékenységhez megkapják az országos szintű 

szakmai hátteret. Elmondja, hogy a magyarok 50%-a, tehát minden második ember szív –és 

érrendszeri okok miatt halálozik el. A szív –és érrendszeri betegségek alapvető rizikófaktora a 

mozgásszegény életmód, és a helytelen táplálkozási szokások. A fentiekből következik 

általában a túlsúly és az elhízás, majd ebből adódik a cukorbetegség, magas koleszterinszint, 

magas vérzsír szint, magas vérnyomás. Önálló rizikófaktor a dohányzás. Elmondja, hogy a 

menzareform céljai a következőek, az ételek sótartalmát csökkenteni kell. A magas 

vérnyomás megelőzésében a sótartalom csökkentése alapvető szerepet játszik. A tapasztalatok 

szerint a kisgyermekek már egészen kis korukban hozzászoknak a túlzottan sós ételek 

fogyasztásához, és ezen később már nehéz változtatni. További cél az ételek zsír és 

cukortartalmának csökkentése, amely kedvező hatással van a szervezet vércukor illetve 

koleszterinszintjének állapotára, ezen keresztül a testsúly normál tartományban való 

állapotának elérésére. Az idős korban bekövetkezett II. típusú cukorbetegség esetében a 

legtöbb esetben kiváló eredményeket lehetne elérni a megfelelő diéta betartásával, ez azt 

jelenti, hogy akár gyógyszermentesen is az esetek nagy részében normalizálni lehetne a 

vércukrot. Az étkezés során a friss zöldség és gyümölcs megfelelő mennyiségének biztosítása 

kiemelten fontos, hiszen jótékony hatása nem csak a testsúly kontrolljában mutatkozik meg, 

hanem rosttartalma révén a gyomor és bélrendszeri rosszindulatú daganatok megelőzésében is 

szerepet játszik. Fontos továbbá a kalciumtartalmú ételek rendszeres fogyasztása. A 
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csontritkulás megelőzésének terápiája a megfelelő mennyiségű kalciumfogyasztás. A kalcium 

az izmok megfelelő működésében is fontos szerepet játszik. A gyakorlatban nehéz 

megváltoztatni az évtizedes táplálkozási szokásokat. Ennek megfelelően minél többször 

tájékoztatni kell a magyar lakosságot, hogy a megfelelő táplálkozással, illetve a megfelelő 

rendszeres testmozgással hosszabb, egészségesebben eltöltött életéveket nyerhetnek. A 

közétkeztetési reformok mellett mindenkinek ki kell állni pártpolitikai hovatartozástól 

függetlenül, hiszen szakmai egészségpolitikai kérdésről van szó.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy Angliában bő 

egy évbe telt, mire elfogadtatták a közétkeztetési reform bevezetését. Felkéri a Kölyök Kft. 

vezetőit, hogy a tapasztalataikat osszák meg a közétkeztetési reformmal kapcsolatban.  
 

Kovács a Kölyök Kft. vezetője: Elmondja, hogy a szeptember 1-jén bevezetésre került 

rendelettel a Kölyök Kft. képviselői is egyet értenek. A felkészülést már évekkel ezelőtt 

elkezdték. Két évvel ezelőtt elkezdtek egy termékfejlesztést, elkezdték az új rendeletnek 

megfelelő recepttúrákat kifejleszteni. Megvizsgálták, hogy a gyermekek ízlésének mennyire 

felel meg, ha megfelelt, akkor továbbra is az étlapon tartották, ha nem akkor pedig leszedték 

az étlapról, illetve további módosításokat végeztek. A törvényalkotók is jól látták, hogy ezt a 

reformot nem lehet egyik napról a másikra bevezetni, hiszen itt hosszadalmasabb folyamatról 

van szó. A rendelet céljait tekintve fontos a só és cukortartalom csökkentése. Fontos továbbá 

a tejtermékek napi szintű bevétele, napi friss zöldség és gyümölcsfogyasztás, teljes kiőrlésű 

gabonaféléből készült ételek napi szintű fogyasztása. A legnagyobb problémát a sótartalom 

jelenti. Akik ezeket az ételeket készítik, egyfajta ízlésvilággal rendelkeznek. Az ételek 

készítőinek is formálni kell a szemléletüket. Az étlap összeállításában számtalan változás 

történt. A rendeletnek megfelelően lényegesen több tejtermék szerepel az étlapon. A 

tejtermékek nagy része natúr tej, hiszen a rendelet az ízesített tejtermékeket korlátozza. 

Minden nap kapnak a gyermekek teljes kiőrlésű pékárut. A cukortartalmat minden ételnél 

csökkentették. Új alapanyagokat használnak. Felkerült az étlapra a bulgur és a zabpehely. 

További új ételekkel illetve alapanyagokkal is kísérletezni fognak. Az étlapon jelentős 

változásként látható, hogy több a halétel. Az idősebb korosztály étkezését is ez a rendelet 

szabályozza. Az iskolások körében még nehezebb elfogadtatni az új ízeket. Az időseknél 

gondot jelent a zöldség, a gyümölcs és a tej sokszor emésztési problémát okoz. Az 

intézményekkel karöltve egy egyeztetési folyamat zajlik, hogy hogyan tudnák ezt olyan 

formában biztosítani, hogy az a rendeletnek is és az idősek igényeinek is megfeleljen.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Fontos, hogy megfelelő 

minőségű étel kerüljön mindenki asztalára. Szeretne az adagszámokkal kapcsolatban is 

információt kapni, valamint arról, hogy a Kölyök Kft. milyen minőségellenőrzési rendszert 

működtet. Komárom Város Önkormányzatánál Thoma Béla intézményfelügyeleti 

osztályvezető foglalkozik a közétkeztetést érintő kérdésekkel.  

 

Kovács a Kölyök Kft. vezetője: Elmondja, hogy a Kölyök Kft. Auditált ISO valamint HCCP 

rendszerrel rendelkezik. Ennek részeként a minőségellenőrök folyamatosan járják a 

konyhákat. A visszajelzéseket mindig szívesen fogadják. A céljuk az, hogy minél inkább 

megfeleljenek azok igényeinek, akik ételeiket fogyasztják. A hatósági ellenőrzések 

folyamatosak. A rendelet bevezetését illetve alkalmazását is ellenőrzik a hatóságok.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót Turi Bálint 

alpolgármesternek. 
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Turi Bálint, alpolgármester: A menzareform tapasztalatairól szeretne néhány szót hallani. 

Megkérdezi, hogyan fogadják a gyermekek az ételt, megeszik-e az ételt, ízlik-e nekik az étel, 

valamint mennyi étel fogy el és mennyi étel marad meg.  

 

Kovács a Kölyök Kft. vezetője: Elmondja, hogy az ételmaradék mennyiségéből is lehet 

következtetni arra, hogy mennyire elfogadott a menzareform. Vannak ételek, amelyeket 

jobban elfogadnak a gyermekek és vannak ételek, amelyeket kevésbé. Sok esetben 

alkalmazzák a krémleveseket, hiszen a zöldségek összepürésítve sokkal inkább kiadják íz 

világukat. Összességében az ételmaradék mennyisége nem lett több. A legnagyobb változás 

az óvodákban következett be. Úgy gondolja, hogy a pedagógusok körében támogatásra 

találnak.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Nemes 

Andrea képviselőnek. 

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy a megoldást szeretné megtalálni a szülők és a 

gyermekek megelégedésére. A rendeletben nagyon szigorú feltételek kerültek 

meghatározásra. Rengeteg észrevételt kapott a közétkeztetéssel kapcsolatban. Elmondja, hogy 

megkóstolta maga is az ételeket közel egy hét időtartamban. Kisebbik gyermeki is ezeket az 

ételeket eszi az óvodában. A zöldborsó főzeléket kifejezetten ízletesnek tartotta. A bableves is 

megfelelő volt, csupán sótartalmával adódtak problémái. Az a margarinkrém, amit az 

óvodában felszolgálnak, nagyon zsíros. Álláspontja szerint ez nem tartozik az egészséges 

táplálkozás körébe. Ugyanez vonatkozik a virsli körébe is. A menzareform bevezetése 

tekintetében a lakosság illetve a gyermekek irányába is nagyobb teret kellett volna szentelni. 

Városon belül lehetne pótolni ennek hiányosságait. A rendelet is magát a szülőket és a 

pedagógusokat szólítja meg. Egy előterjesztés két és fél oldalon ehhez nem elégséges. A 

legnagyobb probléma az, hogy a szülők nem kaptak megfelelő információt arról, hogy milyen 

változások fognak történni. Az egyes észrevételek és egyes kifogások elvesztek, nem jutott el 

minden információ a Kölyök Kft. képviselőihez. Kérése, hogy biztosítsák annak a lehetőségét 

a szülők irányába, hogy ha nekik az étkezéssel kapcsolatban kifogásuk illetve javaslatuk van, 

lehetőségük legyen megtenni akár hivatalos formában is. Az előterjesztésben szerepel, hogy a 

bölcsődés és óvodás gyermekek 73%-a ingyenes ellátásban részesül. Ezekben a családokban 

az anyagi és jövedelmi háttér gyenge, tehát ezeknél a családoknál kell jobban támogatni a 

gyermekek megfelelő egészséges étkeztetését, azt, hogy az óvodában és a bölcsődében 

megfelelő minőségű ételt kapjanak. A rendelet illetve az előterjesztés szerint az étlapon 

feltűntetik a sótartalmat. Jelzi, hogy szerepel az étlapon sem a sótartalom sem pedig az 

allergén-tényezők. Ezeket az adatokat pótolni szükséges. A rendelet szerint 6 éves 

korosztályig szeptember 1-jével vezették be ezt a rendeletet. 6 illetve 7 éves kortól átmenetet 

szabott a rendelet a sótartalom csökkentésére. Megkérdezi, hogy volt-e érezhető különbség a 

sótartalom megvonása tekintetében az iskolák és az óvodák között.  

 

Kovács a Kölyök Kft. vezetője: Elmondja, hogy az óvodai étkeztetéssel kapcsolatosan 

történtek a legnagyobb változtatások az íz világ tekintetében. A szülők a gyermekek 

véleményére hagyatkoznak. Tatabányán volt olyan próbálkozás, hogy egy hétig a szülők 

kóstolták a konyhán az ételeket. Sokszor megdöbbenve tapasztalták, hogy ami a szülőknek 

ízlett, ott a gyermekek az érintetlen tányért vitték vissza. A rendelet szigorúan szabályozza, 

hogy hány alkalommal lehet margarin az étlapon, illetve hány alkalommal lehet vaj, vajkrém 

az étlapon. A vajat és vajkrémet ritkán lehet az étlapon szerepeltetni. Minden vaj és margarin, 

amit használnak, megfelel a rendeletnek. Semmilyen olyan élelmiszert nem tesznek az 

étlapra, amely ne lenne megfelelő. Amennyiben minőségi kifogás merül fel, lecserélik a 
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szállítót. Az ételek sótartalmának illetve az allergén anyagok feltüntetésére valóban szükség 

van. A rendelet előírja azt is, hogy a szülők által jól látható helyen kell elhelyezni az étlapot 

illetve a különböző tájékoztatókat. Kéri az intézményvezetőket, hogy biztosítsák azokat a jól 

látható helyeket, ahol ezeket ki tudják helyezni. A jelenlegi program azt teszi lehetővé, hogy 

az étlap mellé nyomtatnak egy külön lapot, amelyet az intézmények megkapnak, és ezen a 

lapon szerepel a sótartalom illetve az allergén anyagok tartalma. Két-három héten belül 

közvetlen az étlapokon is feltűntetésre kerülnek ezek az adatok. Jelenleg így tudják biztosítani 

a törvényi megfelelést.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Kreft-

Horváth Loránd alpolgármesternek. 

 

dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármester: Elmondja, hogy 0-3 éves korig, illetve 3-6 éves 

korig az agy fejlődése egy óriási folyamaton megy keresztül. Az agy tömegében az 

úgynevezett gliasejtekből támasztó sejtekből épül fel. Hiba lenne, ha az agyfejlődés 

korszakából abszolút megvonnák a zsírokat, hiszen ez a gyermek későbbi szellemi 

teljesítményén meglátszódhat. A zsírban oldódó vitaminok, a dekavitaminok máshogy nem 

tudnak felszívódni csak ha van zsiradék az ételben. Természetesen a megfelelő minőségű 

zsírokra gondol. A zsírra mint természetes energiaforrásra szükség van.  

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Nemes 

Andrea képviselőnek. 

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy elhangzott az, hogy a szülők véleménye nem 

annyira mérvadó, hiszen a gyermekek fogyasztják ezeket az ételeket. Véleménye szerint a 

szülő dönti el, hogy befizeti-e a gyermeket, és a szülő fizet. A Kft. nyereségérdekeltségben 

működik, ezért a Kft. érdeke az, hogy minél több szülő befizesse gyermekét. Az interneten 

böngészve talált olyan szolgáltatót, aki nyílt nap lehetőségét biztosítja akár a szülők, akár a 

gyermekek részére is. Javasolja, hogy mutassák be a szülőknek és gyermekeknek is, hogy mit 

főznek, hogyan főznek, milyen alapanyagokat használnak fel, így közvetlenül 

meghallgathatják az észrevételeket is.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a javaslatot. Megadja a szót Babják Csaba 

képviselőnek. 

 

Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy Jobbikos Képviselőként az országban lévő többi 

képviselő társával ez ügyben folytatott konzultációt. Országos problémának látja a 

menzareformmal kapcsolatos kérdéseket. A szülők alapvetően arra panaszkodnak, hogy a 

gyermekek éhesen mennek haza az óvodából. A gyermekek többségének nem ízlik az étel. Az 

előbb elhangzott szempontok alapján ez teljesen érthető. Kérése, hogy próbálják meg árnyalni 

ezt a dolgot úgy, hogy találjanak egy köztes megoldást. A szülők nagy része arra kíváncsi, 

hogy miből áll az ételek összetétele. Javasolja az ételek összetételét megismertetni valamilyen 

módon a szülőkkel. A szülők úgy érzik, hogy néhány ételben olcsó, és rossz minőségű 

alapanyag található. A margarin illetve egyes felvágottak minőségét több szülő is 

megkérdőjelezte. Elhozott egy joghurtot, amelyet uzsonnára kaptak az óvodában a 

gyermekek. Egy natúr, zsírszegény joghurtról van szó, amelyet véleménye szerint egy óvodás 

gyermek nem fogyaszt el könnyen, hiszen gyümölcsjoghurtot fogyasztanak általában. 

Javasolja, hogy találjanak egy egészséges gyümölcsjoghurtot, amelyet elfogyasztanak a 

gyermekek. Sokszor előfordul az, hogy az étlapon vaj van feltűntetve, valójában pedig 

margarint használnak fel. A menzareform szigorú feltételei valamint a gyermekek igényei 

között középutat kellene találni. A mennyiséget illetően nem érkezett kritika.  
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Kovács a Kölyök Kft. vezetője: Elmondja, hogy olyan alapanyagot nem használnak fel a 

közétkeztetésben, amely a minőségi elvárásoknak ne felelne meg. Szigorúan szabályozva van, 

hogy hányszor szerepelhet ízesített tejkészítmény az étlapon. Ebbe beletartozik a 

gyümölcsjoghurt is és a kakaó is. Hetente egyszer adhatnak a gyermekeknek ízesített 

tejterméket. Ilyen szigorú szabályozás alatt még sosem volt a közétkeztetés. Az étlap 

elkészítése is nagyon nehéz folyamat.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a javaslatot. Megadja a szót Szabó István 

képviselőnek. 

 

Szabó István, képviselő: Elmondja, hogy az Idősek Otthonában és Otthonházában lévő idős 

lakók kérésének megfelelően szeretné, ha az ott lakóknak biztosítanának mindig teát, mini 

vajat, mini lekvárt, mini mézet.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a javaslatot. Megadja a szót Hamrák Zsófia 

képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Javasolja, hogy a véleményeket, javaslatokat névvel ellátva 

jelezzék a szolgáltató felé.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a javaslatot. Megadja a szót Turi Bálint 

alpolgármesternek. 

 

Turi Bálint, alpolgármester: Elmondja, hogy jómaga is megkóstolta az ételeket. Mind 

mennyiségben, mind minőségben meg volt elégedve az ételekkel. Kéri a pedagógusok és a 

szülők segítségét az ételek elfogadtatásával kapcsolatban a gyermekek számára.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Kreft-

Horváth Loránd alpolgármesternek. 

 

dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármester: Elmondja, hogy iskola egészségügyben 

kötelező minden évben bizonyos statisztikákat leadni. A komáromi középiskolások 37%-a 

jelenleg is túlsúlyos, ennek harmada magas vérnyomás betegséggel küzd.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy az elhangzott 

észrevételek kapcsán összeállítanak egy előterjesztést, amely az elhangzott felvetéseket is 

tartalmazza. A Kölyök Kft. internetes felületén biztosítanak arra lehetőséget, hogy a szülők 

észrevételeiket meg tudják tenni. Az ételek sótartalmának és allergénanyag tartalmának 

feltüntetésével kapcsolatban is várják az előrelépést. Kérése a Képviselő-testület tagjai felé, 

hogy amennyiben bárkinek bármilyen észrevétele, javaslata van a közétkeztetéssel 

kapcsolatosan, Thoma Béla intézményigazgatási osztályvezető felé jelezze, aki közvetlen 

kapcsolatban áll a szolgáltatóval. Elmondja, hogy az előterjesztés tartalmaz egy számot, 

amely arról szól, hogy a komáromi intézményekben lévő gyermekek 73%-a térítésmentesen 

veszi igénybe ezt a szolgáltatást. A 2016. évi költségvetés nem biztos, hogy erre lehetőséget 

fog biztosítani. A gyermekek jelentős részének az étkezése csak az intézményekben 

biztosított. A tájékoztató tudomásulvételéről kér állásfoglalást, valamint az elhangzott 

felvetésekkel együtt kéri, hogy az elhangzottakat mind a szolgáltató, mind az intézmények, és 

mind az önkormányzat vegye figyelembe a kért és elhangzott felvetéseket és igyekezzék 

biztosítani. Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-
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testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-

testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-133/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 229/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a közétkeztetésben, 2015. 

szeptember 1-től bevezetett menzareform aktuális változásairól szóló tájékoztatót 

elfogadja. 

2. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete javasolja a közétkeztetést 

szolgáltató Kölyök Kft-nek, hogy honlapján vagy más módon közvetlenül fogadja 

az intézményektől és a szülőktől érkező észrevételeket. Az önkormányzat kéri, 

hogy a Kölyök Kft. az ételek összetételét saját honlapján vagy más egyéb módon 

tegye közzé, továbbá az étlapon tüntesse fel az ételek sótartalmát és az esetlegesen 

felhasznált allergén anyagok mennyiségét. 

 

Határidő:  2015. október 31. 

Felelős:  Thoma Béla, intézményfelügyeleti osztályvezető 

 
 

6. Tájékoztató a településképi véleményezési és településképi bejelentési eljárások 

elmúlt 1 év tapasztalatairól 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Megadja a szót Hamrák Zsófia 

képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy a rendelet, amelyet Komárom Város 

Önkormányzata meghozott, két és fél év alatt nem érte el azt a célt, amelyet szerettek volna. 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének a településképi véleményezési 

eljárásról és a településképi bejelentési eljárásról szóló 9/2013. (IV.24.) önkormányzati 

rendelete 2013. június 1-jétől hatályos. Elmondja, hogy az alaptörvény biztosítja az 

önkormányzatok számára azt, hogy alkalom adtán saját hatáskörben egyes dolgokról 

rendelkezzenek. A rendelet célba érésével a mostanában felmerült kifogásokat ki lehetett 

volna küszöbölni, így a Lehár emléktábla újra a helyére kerülhetne, nem égtelenkedhetnének 

mérhetetlen nagyságú cégtáblák a falakon, és nem fogynának az értékek nap, mint nap, 

amelyeket észre sem vesznek. Alapvető hiba, hogy a rendeletet nem mindenre kiterjedően 

hozták meg. A helyi rendeleteket nagyobb odafigyeléssel kell közvetíteni a lakosság felé. A 

beszámolónak már egy éve el kellett volna készülnie. Amennyiben a lakosság tudatában van 

annak, hogy a településképi bejelentési eljárásról szóló 9/2013. (IV.24.) önkormányzati 

rendelet mellékletében felsorolt utcákban lévő területeken milyen településképi bejelentési 

kötelezettségei vannak, abban az esetben egyszerűbb lenne az önkormányzat dolga. 

Amennyiben egy meglévő építményt utólagosan hőszigetelnek, esetleg nyílászárót cserélnek, 

a homlokzatot átszínezik, reklámot szeretnének elhelyezni az építési területen, akkor a 2014-

es évről az a szám, amely 53 bejelentésről számol be, a mai napon több százra kellett volna, 
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hogy emelkedjen. Ehhez képest 2015. október 12-ig a főépítész jelentése alapján 59-re 

változott. A rendelet hiányossága az is, hogy az építményekre helyezett emléktáblákat nem 

védi a rendelet. Az elmúlt években számos emléktábla kihelyezésre került Komárom Város 

területén. Kéri, hogy a fent említett rendeletet egészítsék ki. A helyi építészeti örökség 

védelméről szóló másik rendelet a 2/2015. (I.30.) önkormányzati rendelet még szigorúbb 

előírásokat tartalmaz. Az elmúlt években a Bajcsy-Zsilinszky utca sokat veszített értékeiből. 

Elmondja, hogy aki védett területen, épületben, helyi védelem alá helyezett örökség 

tulajdonosa, az épületen nem végezhet olyan építési munkálatokat, amely a védett érték 

megőrzését veszélyezteti, jellegét hiányosan megváltoztatja, értékcsökkenését eredményezi. A 

védett épület belső korszerűsítését, átalakítását a védettség nem akadályozza. Bárki vásárolhat 

védett épületet, viszont annak homlokzatát köteles megtartani. A védett épületek állagának 

megóvása a tulajdonos saját kötelessége. Károkozás esetén javasolja szigorúbb büntetés 

kiszabását. A város saját televízióval és újsággal rendelkezik, ezért javasolja, hogy a helyi 

rendeletekről nagyobb gyakorisággal tájékoztassák a lakosságot. Kéri, hogy a beszámolót 

évente ez irányba tegyék meg.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Czita János 

alpolgármesternek. 

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy 2013. január 1-je óta van a városnak egy 

olyan rendeletalkotó lehetősége, hogy településképi véleményezési eljárásról készít 

rendeletet. Amikor arról döntött a Képviselő-testület, hogy főépítészi státuszt hoz létre, az volt 

a cél, hogy Komárom Város fejlődését építészeti és épített örökségének jövőjét, örökségének 

védelmét szakmai berkeken belül, irányítottan, szakemberre bízzák. Elmondja, hogy az 

előterjesztésben szerepel, hogy a fokozatosság elve szerint járt el az Építészeti Osztály a 

településképi véleményezési eljárások során. A kulturális örökség szempontjából fontos 

épületek kezdenek megújulni. A napokban több magáningatlan tulajdonos kereste meg 

fejlesztések, felújítások támogatásával kapcsolatban. Javasolja a beszámolót elfogadásra.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Ströcker 

Renáta jegyzőnek. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Az emléktáblákkal kapcsolatban elmondja, hogy a védett 

épületekről szóló rendeletet ki lehet egészíteni. Előírhatják azt, hogy ha egy épületen 

emléktábla került elhelyezésre, a munkálatok befejeztével kötelező legyen az emléktábla 

visszahelyezése. A településképi véleményezési és bejelentési eljárások rendjével 

kapcsolatban elmondja, hogy az előző évben is készült erről beszámoló, azonban akkor még 

csak egy év tapasztalatait tudták összefoglalni. Most már összehasonlító adatokkal is 

rendelkeznek. Ebből látszik, hogy a 2014-es év adatait már meghaladják az idei év októberig 

látott ügyszámai. Ha lassan is, de látszik az, hogy terjed ennek a rendeletnek az ismertsége. 

Egyet ért azzal, hogy további tájékoztatásra szükség van. Amikor a rendelet megalkotásra 

került, a helyi újságban készült egy cikk, valamint a televízióban Siklósi József főépítész 

nyilatkozott a rendeletről. Egyet ért egy újabb tájékoztató közzétételéről, amelyben már a 

tapasztalatokról is beszámolhatnak. Amennyiben az ellenőrzést szigorítják, és szankciót 

helyeznek kilátásba, akkor lehet még ezen a területen fejlődni. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Turi Bálint 

alpolgármesternek. 
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Turi Bálint, alpolgármester: Elmondja, hogy az önkormányzati rendelet 3. fejezetének 4.§-a 

szól arról, hogy az alábbiakban felsorolt nem építési engedélyhez kötött építési 

tevékenységekre kell településképi bejelentési eljárást lefolytatni. Az a) pontban szereplő 

meglévő építmény utólagos hőszigetelése, homlokzati nyílászáró áthidalóját nem érintő 

cseréje, a homlokzat felület színezése, homlokzat felület képzésének megváltoztatása 

bejelentési kötelezettséget ír elő. Elmondja, hogy évek óta készült arra, hogy saját ingatlanát 

hőszigetelje. A rendelet elkerülte a figyelmét. Egy névtelen levélben bejelentést tett valaki. A 

névtelen levélben az szerepel, hogy nem kért építési engedélyt. Elmondja, hogy nem építési 

engedély köteles az a munkálat, amelyet elvégzett, hanem bejelentési köteles. Megköszöni a 

névtelen bejelentőnek, hogy erre felhívta a figyelmét, a bejelentés megtörtént.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Hamrák 

Zsófia képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy következetesnek kell lenni. Szigorítani kell az 

elvárásokon. Az interneten közölt információk nem biztos, hogy eljutnak teljes egészében a 

lakossághoz.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy Czita János 

alpolgármesterrel közösen szokták a településképi véleményeket áttekintetni. Fontosnak 

tartja, hogy a rendelet betartásához minden lehetőséget megadjanak. A határozati javaslatot 

kiegészíti azzal, hogy a Képviselő-testület a beszámolót elfogadja, a Képviselő-testület arra 

kéri a Hivatalt, hogy minden lehetőséget ragadjon meg ahhoz, hogy a komáromi lakosokkal a 

továbbiakban is kiemelten ismertesse a rendeletben megfogalmazottakat. Fontosnak tartja azt 

is, hogy a Képviselő-testület évente találkozzon ezzel a beszámolóval. Kéri továbbá, hogy az 

alaprendelet kiegészítését vizsgálják meg. Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, 

észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

134/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 230/2015. (X.22.) határozata: 

 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a településképi 

véleményezési- és a településképi bejelentési eljárásokról szóló beszámolót. 

2. Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete kéri a Polgármesteri 

Hivatalt, hogy a településképi véleményezési –és a településképi bejelentési 

eljárásokról szóló rendelet előírásairól a helyi újság és a Komáromi Televízió 

útján tájékoztassa a lakosságot. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

   Siklósi József főépítész 
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7. Közterületek elnevezése (Irinyi János utca; Rüdiger sétány) 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a 2014-es évben az Ipari park II. 

ütemének fejlesztése során egy teljesen új útszakasz megépítése kezdődött el az Irinyi János 

utca folytatásaként, illetve a Rüdiger tó partján lévő úgynevezett Rüdiger sétánynak 

folytatásáról szól az előterjesztés. Elmondja, hogy technikai jellegű döntést kell hozni. 

Mindkét esetben egy meglévő útszakasz folytatásánál lévő másik útszakasz elnevezéséről van 

szó. Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak 

a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, 

hogy szavazzanak az 1-135/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő első határozati 

javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 231/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 7135/2  hrsz-ú helyi közút 

művelési ágú ingatlant Irinyi János utca névvel jelöli meg, a korábbi 

7122/7123/7124 hrsz-ú Irinyi János utca folytatásaként. 

 

Határidő:  2015. október 31. 

Felelős: földhivatali bejegyeztetésért Polgár László műszaki ügyintéző 

  KEK KH bejegyeztetésért Polmüller Ferenc informatikus  
 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-135/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő második határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 232/2015. (X.22.) határozata: 

 

 

Komárom Város Önkormányzata  Képviselő-testülete az 1116/2  hrsz-ú helyi 

közút művelési ágú ingatlant Rüdiger sétány névvel jelöli meg, a korábbi 1130/2 

hrsz-ú Rüdiger sétány folytatásaként. 

 

Határidő: 2015.október 31. 

Felelős: földhivatali bejegyeztetésért Polgár László műszaki ügyintéző 

KEK KH bejegyeztetésért Polmüller Ferenc informatikus  
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8. Komárom Város Önkormányzat részvétele a MLSZ Országos Pályaépítési 

Program pályázatán 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a pályázat igénybevételére folyamatosan 

lehetőség van. A pályázati lehetőséggel élve Komárom Város Önkormányzata a Czibor 

Zoltán Városi Sporttelepen található nagyméretű műfüves pálya melletti területen egy 

kisméretű, 20x40 m-es műfüves pálya építését kívánja megvalósítani. A kisméretű pálya 

építésével a tömegsport szintjén foglalkozó gyerekek létszámának növekedését, valamit a 

szabadidős futball feltételeinek javítását szeretnénk elérni. A támogatás elnyerése esetén az 

önkormányzat által fizetendő díj a bruttó beruházási összköltség 30%-a, azaz  9.753.600 Ft, 

melyet a kivitelezés megkezdése előtt, egy összegben kell folyósítani. A beruházás összegének 

további részét a Magyar Labdarúgó Szövetség biztosítja TAO forrásokból. A pályázat 

előfeltétele, hogy a Magyar Labdarúgó Szövetség is jóváhagyja a pályázaton való részvételt. 

Megkérdezi, hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a 

napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, 

hogy szavazzanak az 1-136/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 233/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Labdarúgó 

Szövetség Országos Pályaépítési Programja keretében, 20x40 m-es kispálya 

építésére benyújtott pályázatához kapcsolódóan vállalja, hogy a támogatás 

elnyerése esetén a fizetendő díjat (önrészt), a bruttó beruházási költség 30%-át, 

azaz 9.753.600 Ft-ot a 2016. évi költségvetésében a pályázati alap terhére biztosítja. 

 

Határidő:  2015. október 31. 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

9. Családsegítő és Gyermekjóléti feladatok ellátásának felülvizsgálata 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén Csöngei Ildikót a 

Komáromi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat vezetőjét. Felkéri dr. Ströcker Renáta 

jegyzőt, hogy adjon tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy olyan törvénymódosítás lépett hatályba, amely 

alapján a gyermekjóléti és családsegítő feladatokat egy intézmény keretében kell ellátni 2016. 

január 1-től. A családsegítés és a gyermekjóléti ellátás jelenleg is egy intézmény keretein 

belül működik. Elmondja, hogy mint járásszékhely városoknak nem csak a család és 

gyermekjóléti szolgáltatást kell biztosítani, hanem család és gyermekjóléti központként is kell 

működnie. Ez azt jelenti, hogy a járás többi településére vonatkozóan is kell majd a Komárom 

és Környéke Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálatnak ellátni feladatokat. Elsősorban 
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speciális szakmai feladatokat, illetve hatósági döntésekkel kapcsolatos családsegítési 

feladatokat látnának el. A feladatok ütemezése úgy alakul, hogy október 30-ig kell minden 

önkormányzatnak felülvizsgálni a jelenlegi intézménystruktúráját és döntést hozni abban a 

tekintetben, hogy milyen intézményi keretek között kívánja ezt a feladatot ellátni. November 

30-ig szükséges megtenni az alapító okirat módosítását, valamint a szakmai program 

módosítását is, hiszen a működési engedély iránti kérelmet november 30-ig be kell nyújtani.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

137/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 234/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete felülvizsgálati kötelezettsége 

keretében jóváhagyja Komárom és Környéke Családsegítő és Gyermekjóléti 

Szolgálata működéséről szóló tájékoztatót, melynek ismeretében a jelenlegi 

intézmény keretein belül, de szervezeti és szakmai szempontból önálló 

intézményegységekben kívánja ellátni a család- és gyermekjóléti szolgálat valamint a 

család- és gyermekjóléti központ feladatait. 

 

Határidő:  2015. október 31. 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

10. A Komárom Város Önkormányzata által alapított közalapítványok alapító 

okiratának módosítása 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy egyes 

alapítványoknak több mint 10 évvel ezelőtti az alapító okirata. Változott a kuratóriumok 

személyi összetétele is. A Polgári Törvénykönyv módosításai kapcsán szükségessé vált a 

közalapítványok alapító okiratának módosítása. Igyekeztek az adott alapítványoknál a célnak 

megfelelően a legkisebb személyi változtatást végrehajtani egyeztetve a kuratóriumi tagokkal 

is. A legkisebb változtatások az Egészségügyi Gép-Műszer Alapítványt érintik. Megkérdezi, 

hogy van-e kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-138/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő Komáromi 

Közgyűjteményi Közalapítvánnyal kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 235/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komárom Város 

Önkormányzata által alapított Komáromi Közgyűjteményi Közalapítvány 

Kuratóriumának egészét a mai nappal visszahívja, azaz Számadó Emesét, Győrfi 

Mónikát, György Károlynét, Csere Lajost és Szilágyi Ildikót, ezzel egyidejűleg a 

Kuratórium elnökének jelöli ki Számadó Emesét (szül.név: Számadó Emese, sz. 

Oroszlány, 1967. 05. 11., anyja születési neve: Major Edit, lakcím: 2921 Komárom, 

Vásártér 2.), a Kuratórium tagjának jelöli ki Győrfi Mónikát (szül.név: Némedi 

Mónika. Szőny, 1973. 02. 20., anyja születési neve: Szabó Erzsébet, lakcím: 2900 

Komárom, Bocskai I. u. 14.), György Károlynét (szül.név: Rabi Lenke, sz. Naszály, 

1954. 09. 16., anyja születési neve: Mocsári Sarolta, lakcím: 2900 Komárom, Vág u. 

3. fsz. 1.), Csere Lajost (szül.név: Csere Lajos, sz. Ászár, 1955. 08. 31., anyja 

születési neve: Sátek Mária, lakcím: 2900 Komárom, Jedlik Á. u. 23.) és Kárpáti 

Ferencet (szül.név: Kárpáti Ferenc, sz. Komárom, 1951. 10. 23., anyja születési neve: 

Szlukovényi Mária, lakcím: 2900 Komárom, Jedlik Á. u. 23/A.) egyaránt a mai naptól 

számított 4 év határozott időtartamra.  

 

2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi Közgyűjteményi 

Közalapítvány könyvvizsgálójának jelöli ki a MOORE STEPHENS K-E-S AUDIT 

Könyvvizsgáló, Könyvvezető és Adószakértő Kft-t (Cg.01-09-681313, székhelye: 

1054 Budapest, Báthori utca 20. 3. em. 1/a., kijelölt könyvvizsgáló: dr. Sugárné Kéri 

Anna) a mai naptól 2019. május 31-éig tartó határozott időtartamra.  

 

3. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete ezennel elfogadja a Komáromi 

Közgyűjteményi Közalapítvány alapító okiratának a Polgári Törvénykönyvről szóló 

2013. évi V. törvény (új Ptk.) és az egyesülési jogról, a közhasznú jogállásról, 

valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról szóló 2011. évi CLXXV. 

törvény (Ectv.) rendelkezéseinek megfelelő módosításokkal egységes szerkezetbe 

foglalt szövegét.  

 

4. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete dönt a közhasznú jogállás 

megszerzése iránti kérelem benyújtásáról, ennek érdekében felhatalmazza az alapító 

képviselőjét, hogy a Tatabányai Törvényszékre a változásbejegyzésre vonatkozó 

kérelemmel együtt nyújtsa be a közhasznú jogállás megszerzése iránti kérelmet is.  

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:     dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-138/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő Komáromi Szociális Közalapítvánnyal 

kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 236/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komárom Város 

Önkormányzata által alapított Komáromi Szociális Közalapítvány Kuratóriumának 

egészét a mai nappal visszahívja, azaz Némedi Józsefnét, Herold Istvánt, Dr. Fejér 

Gyulánét, Dr. Gáspár Gyulánét, Dr. Kovács Györgynét, Potháczky Máriát és Szabó 

Gyulánét, ezzel egyidejűleg a Kuratórium elnökének jelöli ki Potháczky Máriát 

(szül.név: Potháczky Mária, sz. Szőny, 1951. 10. 12., anyja születési neve: Lajos 

Mária, lakcím: 2900 Komárom, Gábor Á. u. 6.), a Kuratórium tagjának jelöli ki 

Herold Istvánt (szül.név: Herold István, sz. Komárom, 1952. 11. 16., anyja születési 

neve: Horváth Ida, lakcím: 2900 Komárom, Kulcsár I. u. 14.), Dr. Fejér Gyulánét 

(szül.név: Zsitvay Kinga, sz. Nyergesújfalu, 1943. 10. 14, anyja születési neve: Láng 

Katalin, lakcím: 2900 Komárom, Jókai tér 2-4. 2/1.), Szabó Gyulánét (szül.név: 

Mózes Márta, sz. Szőny, 1957. 08. 08., anyja születési neve: Rajtó Eszter, lakcím: 

2921 Komárom, Kossuth L. u. 63.) és Kovács Klaudiát (szül.név: Kovács Klaudia, 

sz. Szőny, 1976. 01. 17., anyja születési neve: Orosz Katalin, lakcím: 2900 Komárom, 

Laktanya köz 5/b. 2/1.) egyaránt a mai naptól számított 4 év határozott időtartamra.  

 

2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi Szociális 

Közalapítvány könyvvizsgálójának jelöli ki a MOORE STEPHENS K-E-S AUDIT 

Könyvvizsgáló, Könyvvezető és Adószakértő Kft-t (Cg.01-09-681313, székhelye: 

1054 Budapest, Báthori utca 20. 3. em. 1/a., kijelölt könyvvizsgáló: dr. Sugárné Kéri 

Anna) a mai naptól 2019. május 31-éig tartó határozott időtartamra.  

 

3. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete ezennel elfogadja a Komáromi 

Szociális Közalapítvány alapító okiratának a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi 

V. törvény (új Ptk.) és az egyesülési jogról, a közhasznú jogállásról, valamint a civil 

szervezetek működéséről és támogatásáról szóló 2011. évi CLXXV. törvény (Ectv.) 

rendelkezéseinek megfelelő módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt szövegét.  

 

4. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza az alapító 

képviselőjét, hogy a Tatabányai Törvényszékre a változásbejegyzésre vonatkozó 

kérelmet nyújtsa be.  

 

Határidő:   azonnal 

Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 
 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-138/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő Tűzvédelemért Közalapítvánnyal 

kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 237/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete – tekintettel arra, hogy a 

Kuratórium megbízatása lejárt - a Komárom Város Önkormányzata által alapított 

Tűzvédelemért Közalapítvány Komárom Kuratóriuma elnökének jelöli ki Sárai 
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Jánost (szül.név: Sárai János, sz. Szőny, 1939. 05. 02., anyja születési neve: Villám 

Julianna, lakcím: 2921 Komárom, Dózsa Gy. u. 26.), a Kuratórium tagjának jelöli ki 

Szombath Gábort (szül.név: Szombath Gábor, sz. Szőny, 1968. 10. 02., anyja 

születési neve: Strommer Zsuzsanna, lakcím: 2900 Komárom, Liszt F. u. 15.), 

Neuvirth Imrét (szül.név: Neuvirth Imre, sz. Szőny, 1964. 01. 25., anyja születési 

neve: Hajdu Mária Magdolna, lakcím: 2900 Komárom, Babits M. u. 79.), Désvári 

Zoltán Jánost (szül.név: Désvári Zoltán János, sz. Szőny, 1969. 10. 01., anyja 

születési neve: Horgosi Klára, lakcím: 2903 Komárom, Munkácsy M. u. 1/A.) és 

Nemes Ivót (szül.név: Nemes Ivó, sz. Ajka, 1981. 02. 14., anyja születési neve: Ihász 

Erzsébet, lakcím: 9062 Kisbajcs, Béke u. 7/b.) egyaránt a mai naptól számított 4 év 

határozott időtartamra.  

 

2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tűzvédelemért Közalapítvány 

Komárom könyvvizsgálójának jelöli ki a MOORE STEPHENS K-E-S AUDIT 

Könyvvizsgáló, Könyvvezető és Adószakértő Kft-t (Cg.01-09-681313, székhelye: 

1054 Budapest, Báthori utca 20. 3. em. 1/a., kijelölt könyvvizsgáló: dr. Sugárné Kéri 

Anna) a mai naptól 2019. május 31-éig tartó határozott időtartamra.  

 

3. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete ezennel elfogadja a 

Tűzvédelemért Közalapítvány Komárom alapító okiratának a Polgári 

Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény (új Ptk.) és az egyesülési jogról, a 

közhasznú jogállásról, valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról 

szóló 2011. évi CLXXV. törvény (Ectv.) rendelkezéseinek megfelelő módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt szövegét.  

 

4. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza az alapító 

képviselőjét, hogy a Tatabányai Törvényszékre a változásbejegyzésre vonatkozó 

kérelmet nyújtsa be.  

 

Határidő:   azonnal 

Felelős:      dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-138/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő Egészségügyi Gép-Műszer 

Alapítvánnyal kapcsolatos határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 238/2015. (X.22.) határozata: 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete kezdeményezi a Komárom Város 

Önkormányzata és a Selye János Kórház által alapított Komáromi Egészségügyi Gép-

Műszer Alapítvány Kuratóriuma egészének mai nappal történő visszahívását, azaz Dr. 

Szakál Ignác Imrének, Dr. Juhász Mártonnak, Dr. Kreft-Horváth Lorándnak, Kaszás 

Zsoltnak és Dr. Kükedi Andrásnak a visszahívását, ezzel egyidejűleg kezdeményezi a 

Kuratórium elnökének kijelölni Dr. Szakál Ignác Imrét (szül.név: Szakál Ignác 

Imre, sz. Győr, 1965. 03. 08., anyja születési neve: Alasztics Irma, lakcím: 9022 Győr, 

Árpád u. 77/b.), a Kuratórium tagjának kijelölni Dr. Juhász Mártont (szül.név: 



 27 

Juhász Márton, sz. Szőny, 1954. 09. 21., anyja születési neve: Semsei Mária, lakcím: 

2900 Komárom, Czuczor G. u. 12.), Dr. Kreft-Horváth Lorándot (szül.név: Kreft-

Horváth Loránd, sz. Szőny, 1974. 01. 02., anyja születési neve: Kreft Erzsébet, 

lakcím: 2903 Komárom, Jászai M. u. 4.), Kaszás Zsoltot (szül.név: Kaszás Zsolt, sz. 

Tatabánya, 1977. 07. 18., anyja születési neve: Zsidákovits Ildikó, lakcím: 2800 

Tatabánya, Sárberki ltp. 703. fsz. 2.) és Dr. Kükedi Andrást (szül.név: Kükedi 

András, sz. Budapest, 1959. 12. 22., anyja születési neve: Németh Gabriella, lakcím: 

1024 Budapest, Németvölgyi út 73/b.) egyaránt a mai naptól számított 4 év határozott 

időtartamra.  

 

2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete kezdeményezi a Komáromi 

Egészségügyi Gép-Műszer Alapítvány Felügyelő Bizottsága egészének a mai nappal 

történő visszahívását, azaz Meizner Krisztinának, Szatmári Zsuzsannának, Pénzesné 

Nikodémusz Mónikának és Dr. Illés Máriának a visszahívását, ezzel egyidejűleg 

kezdeményezi a Felügyelő Bizottság megszüntetését. 

 

3. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete kezdeményezi, hogy a Komáromi 

Egészségügyi Gép-Műszer Alapítvány könyvvizsgálójának az alapítók a MOORE 

STEPHENS K-E-S AUDIT Könyvvizsgáló, Könyvvezető és Adószakértő Kft-t 

(Cg.01-09-681313, székhelye: 1054 Budapest, Báthori utca 20. 3. em. 1/a., kijelölt 

könyvvizsgáló: dr. Sugárné Kéri Anna) jelöljék ki a mai naptól 2019. május 31-éig 

tartó határozott időtartamra.  

 

4. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete kezdeményezi a Komáromi 

Egészségügyi Gép-Műszer Alapítvány alapító okiratának a Polgári Törvénykönyvről 

szóló 2013. évi V. törvény (új Ptk.) és az egyesülési jogról, a közhasznú jogállásról, 

valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról szóló 2011. évi CLXXV. 

törvény (Ectv.) rendelkezéseinek megfelelő módosításokkal egységes szerkezetbe 

foglalt szövegének elfogadását. 

 

5. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Komárom Város 

Önkormányzata alapító képviselőjét, hogy a Selye János Kórház alapító képviselőjével 

együtt a fenti döntéseket meghozza és a Tatabányai Törvényszékre a 

változásbejegyzésre vonatkozó kérelmet benyújtsa.  

 

Határidő:   azonnal 

Felelős:     dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

11. Komárom Város Egyesített Szociális Intézmény beszámolója az elmúlt évi 

munkájáról 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén Illés Nikolettát a 

Komárom Város Egyesített Szociális Intézményének vezetőjét. Megadja a szót dr. Kreft-

Horváth Loránd alpolgármesternek. 

 

dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy a beszámoló nagyon alaposan 

bemutatja az intézmény életét. Az utóbbi években egyre nagyobb az érdeklődés az intézmény 
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ellátása iránt. Az intézmény légköre családias, otthonos. Az intézményben közel 100 főt 

látnak el. Elmondja, hogy az intézmény az idei évben gazdagodott egy EKG készülékkel. Az 

idei évben az intézmény egy sikeres eredménnyel záruló pályázaton vett részt, hiszen részt 

vehetnek az ott dolgozók és lakók egy tüdőgyulladás elleni védőoltási programban. Elmondja, 

hogy az Idősek Napja alkalmából egészségnapot szervezett az intézmény.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel kapcsolatban? 

Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak az 1-

139/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 239/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja Komárom Város 

Egyesített Szociális Intézménye beszámolóját 2014. augusztus 31. és 2015. 

szeptember 1. között végzett tevékenységéről. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

12. Beszámoló a nemzetközi kapcsolatok alakulásáról és tervezett továbbfejlesztéséről 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a nemzetközi kapcsolatok építésének 

egyik legelterjedtebb formáját jelentik napjainkban a testvérvárosi kapcsolatok, amelyek 

megnyitják az utat a települések számára a nemzetközi programokban való részvételre, új 

lehetőséget teremtenek a települések számára. Elmondja, hogy a Nemzetközi Ifjúsági 

Alakulótábor is erre az együttműködésre épül. Megadja a szót dr. Nemes Andrea 

képviselőnek. 

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy a testvérvárosi kapcsolatok működése 

egymás megismerésében, tapasztalatok cseréjében, oktatás, kultúra, idegenforgalom 

területének fejlesztésén valósul meg. Ezekről információ nem szerepel az előterjesztésben. 

Több esetben a delegáció kiküldésére korlátozódnak ezek a testvérvárosi kapcsolatok. 

Szeretné, ha ezeket a kapcsolatokat tovább lehetne fejleszteni. A Feszty Árpád Általános 

Iskola meglehetősen aktív kapcsolatban áll Pori városában működő Käppara Általános 

Iskolával. Ez a kapcsolat nem csak utaztatásra korlátozódik, hanem megfelelő 

tapasztalatcserére, illetve egymás megismerésére is, amelyet lehetne még inkább fokozni a 

többi testvérváros vonatkozásában is. A finnországi testvérvárossal Lietoval a nagy távolság 

teszi nehezebbé a folyamatos kapcsolattartást, egymás programjain való részvételt, illetve a 

testvérvárosi kapcsoltok egyéb lehetőségeinek kihasználását. Ennek ellenére látszik, hogy a 

két város rendszeresen hívja meg egymás delegációit. Az idei évben a finn testvérváros egy 4 

fős delegációt fogadott. Naumburg küldöttségei rendszeresen hoznak adományokat a 

városban lévő intézményeknek, minden évben, például játékokat az óvodáknak. Javasolja a 

testvérvárosi kapcsolatok fokozását. Komárom Város Önkormányzatánál dolgozó ifjúsági és 
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kulturális referens el tudná látni ezt a feladatot, illetve fel tudná kutatni a szükséges pályázati 

forrásokat is.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy a finnországi 

Lieto településnek újonnan választott polgármestere lett. Amit leginkább élő kapcsolatnak 

látnak, az a lengyelországi kapcsolat. A lengyelországi Sosnowiec rendszeresen hívja a 

komáromi delegációkat konferenciákra, rendezvényekre, tapasztalatcserékre. A cél az, hogy 

ezt a példát a többi testvérvárosi kapcsolatra is ki tudják vetíteni. Megadja a szót Hamrák 

Zsófia képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy Sosnowiec egy 200.000 fős nagyváros, a város 

biztosítani tudja nem csak Pályázati, hanem egy Külkapcsolatok Osztályt is létesített, és 

ennek megfelelően évente számos kongresszust, találkozót tud szervezni. Naumburg 4 kisebb 

településből adódik össze, ezért ezt a város nem tudja biztosítani. Észak –és Dél Komárom 

egymás életében nap, mint nap részt vesz. Elmondja, hogy a Román testvérváros iparilag 

fejlett, de a testvérvárosi kapcsolatok forszírozásáig még nem jutott el. Elmondja, hogy 

Komáromi Napokra meghívták a delegációt, sokszínű programot állítottak össze. A delegáció 

a második napon már nem követte azokat a látványosságokat, programokat, amelyet 

összeállítottak. Ha két város polgármestere ismeri egymást, és jó kapcsolatot teremet, akkor 

más lendületet vesz a testvérvárosi kapcsolat is.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Fontosnak tartja, hogy a 

külhoni magyar településekkel legyen az önkormányzatnak kapcsolata. Kárpátaljai magyar 

településnél vagy egy délvidéki, felvidéki településnél is tudnak olyan segítséget nyújtani, 

amely az adott településnek életbevágóan fontos lenne. Megadja a szót Dombay Gábor 

képviselőnek. 

 

Dombay Gábor, képviselő: Elmondja, hogy hatalmas szervezői tevékenység szükséges 

összefogni a városokat és az embereket. Elmondja továbbá, hogy többször vett részt 

testvérvárosi kiküldetésben. Véleménye szerint kifejezetten jó az együttműködés a 

testvérvárosok között.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Nemes 

Andrea képviselőnek. 

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy az, hogy a delegációkat kiemelte, az nem arra 

vonatkozott, hogy miért és ki ment. Pusztán kiemelt valamit a felsorolt ellátandó feladatok 

közül. Szeretné, ha a helyi önszerveződéseket, egyesületeket is be lehetne vonni ebbe a 

feladatba, hiszen az önkormányzat megteremti a lehetőségét a testvérvárosi kapcsolatok 

ápolásának. Az igazi feladat nem nyugodhat magán az önkormányzaton. Szükség lenne az 

egyesületeknek és az egyéb szerveződéseknek a segítségére. Ha jól emlékszik volt egy 

Naumburg-Komárom Egyesület Komáromban is, így tartva a kapcsolatot az önkormányzat 

támogatásával. Ezt kellene erősíteni, hiszen a Feszty Árpád Általános Iskola tekintetében is 

látható, hogy lenne erre igény.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy Sosnowiec 

tekintetében a turisztikai területen is komoly együttműködés jött létre. Egyre több 

visszajelzést kapnak, hogy az ottani vonzáskörzetből és a lengyelországi településekről 

magánemberként, turistaként sokan igyekeznek Komáromot és térségét felkeresni. Megadja a 

szót Babják Csaba képviselőnek. 
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Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy fontosnak tartja a testvérvárosok elősegítését. 

Magyar testvéreikkel kellene a testvérvárosi kapcsolatokat elősegíteni. Ha lennének magyar 

települések minden elcsatolt vidékről, akiket testvértelepüléseiknek mondhatnak, akkor 

sokkal aktívabb, jobb kapcsolatokat lehetne létrehozni.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Turi Bálint 

alpolgármesternek. 

 

Turi Bálint, alpolgármester: Elmondja, hogy nyár elején Komárom adott otthont az 

Összkárpátmedencei Ifjúsági Labdarúgótorna középdöntőjének. Kuhl Lajos és Wichmann 

Tamás neve fémjelzi ezt a tornát. Sosnowiec várossal kapcsolatban elmondja, hogy fiatalok 

pályáztak pedagógusi segítséggel az Európai Unióhoz. A komáromi középiskolákból is 

látogattak diákok Lengyelországba. Ezen rendezvények számát kellene gyarapítani.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-140/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 240/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete, Komárom város nemzetközi 

kapcsolatainak alakulásáról és az azzal kapcsolatos továbbfejlesztési 

elképzelésekről szóló beszámolót elfogadja. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester,  

 Hamrák Zsófia tanácsnok 

 
 

13. Beszámoló a Nemzetközi Ifjúsági Alkotótábor munkájáról, eredményeiről és 

költségvetése felhasználásáról 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a klasszikus visegrádi együttműködés 

kimondottan gyermekekről szól, és a gyermekeknek is egy aktív és interaktív nyári 

lehetőségéről, amely pályázati források alapján is megvalósult. Ennek résztvevője Észak-

Komárom, Szászsebes, Kalupy csehországi település, illetve Komárom. Amennyiben 

folytatódni tud a program, akkor a következő évtől a lengyelországi Sosnowiec is csatlakozik 

ehhez a programhoz. Megadja a szót Turi Bálint alpolgármesternek. 
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Turi Bálint, alpolgármester: Pontosítás céljából elmondja, hogy nem klasszikus 

együttműködésről van szó, hiszen Szászsebes Románia révén nem V4-es dolog. A program 

nagyon szépen működik.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Hamrák 

Zsófia képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy számos Uniós pályázat a V4-nek szól.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Nemes 

Andrea képviselőnek. 

 

dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy a határozati javaslattal kapcsolatban formai 

észrevételt szeretne jelezni, hiszen a Csehországi Kralupy nem testvérvárosa Komáromnak.  

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy a Csehországi Kralupy Észak-Komárom 

testvérvárosa.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-141/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 241/2015. (X.22.) határozata: 

 

 

1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete, az Észak-Komárom, Dél-

Komárom és egy-egy testvérvárosuk – a romániai Szászsebes és Csehországi 

Kralupy nad Vltavou - diákjainak küldöttségei számára szervezett Nemzetközi 

Ifjúsági Alkotótábor beszámolóját elfogadja. 

 

2. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete támogatja, hogy a négy 

település ezirányú együttműködése az elkövetkező négy évben is megvalósuljon. 

 

Határidő:  2015. október 31. 

Felelős:   Thoma Béla intézmény-felügyeleti osztályvezető 

 

 

14. Beszámoló a Komáromi TÁVHŐ Kft. téli fűtési szezonra való felkészüléséről 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén Kovács Károlyt a 

Komáromi Távhő Kft. ügyvezetőjét. Megadja a szót Kovács Károly ügyvezetőnek. 
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Kovács Károly, a Komáromi Távhő Kft. ügyvezetője: Elmondja, hogy a rendszer feltöltése 

2015. szeptember 15-re befejeződött. A feltöltés során rendellenességet nem tapasztaltak. A 

fűtés indítására teljes mértékben felkészültek. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-142/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 10 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 242/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi Távhő Kft. 

2015. évi téli fűtési szezonra történő felkészüléséről készített tájékoztatóját 

elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

15. Tájékoztató a Komáromi Gyógyfürdőben megvalósult és tervezett fejlesztésekről 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Felkér Kovács Károlyt a Komthermál Kft. ügyvezetőjét, 

hogy adjon tájékoztatást az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

Kovács Károly, a Komthermál Kft. ügyvezetője: Elmondja, hogy a tervezett 

fejlesztésekből bizonyos dolgokat már elvégeztek. A szauna belső világának az átalakítása 

folyamatban van. A nyár folyamán meghirdettek egy pályázatot, ahol a fürdők versenyre 

jelentkezhettek. Komárom a feltörekvő fürdő kategóriájában indult. Gyakorlatilag egy 

fogyasztóelégedettségi versenyről volt szó, ahol a fürdőszolgáltatást igénybevevők 

szavazhattak. Komárom-Esztergom Megyében a Komáromi Komthermál fürdő első 

helyezést, országos szinten pedig tízedik ért el.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy pályázati 

forrás nélkül nehéz nagyobb fejlesztésekben gondolkodni. Fontosak a mostani fejlesztések, 

beruházások, de a cél egy átfogó nagyobb volumenű fejlesztés lenne. Megadja a szót dr. 

Kreft-Horváth Loránd alpolgármesternek. 

 

dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy Felügyelő Bizottsági szinten 

sem mondtak le a nagyobb fejlesztésekről. A fürdővel kapcsolatban számos pozitív 

visszajelzést kap.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót dr. Nemes 

Andrea képviselőnek. 
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dr. Nemes Andrea, képviselő: Elmondja, hogy az előterjesztésben szerepel, hogy a 

fejlesztési területen 4 db házat szerzett meg a fürdő. Megkérdezi, hogy hol található a 

fejlesztési terület, és milyen fejlesztés várható ezen a területen. Elmondja továbbá, hogy a 

nagycsúszda megvásárlása 100,- Ft-ért történt, kérdése, hogy a 100,- Ft alatt mit kell érteni. 

 

Kovács Károly, a Komthermál Kft. ügyvezetője: Elmondja, hogy feladatként kapták a 

várostól, hogy a fejlesztési területen lévő faházakat szerezzék meg. A csúszdával 

kapcsolatban elmondja, hogy a korábbi vezetőség kötött egy megállapodást a csúszda 

építőjével. Bizonyos részét kifizették ennek a beruházásnak, egy része pedig a fejlesztő 

tulajdonában maradt. A fejlesztő évente díjat szedett. Ezt a megállapodást alakították át úgy, 

hogy 100,- Ft-os értékben határozták meg ennek az értékét, így vásárolták meg a 

csúszdaelemet.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-143/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 243/2015. (X.22.) határozata: 

 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komáromi 

Gyógyfürdőben megvalósult és tervezett fejlesztésekről szóló tájékoztatót 

elfogadja. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

16. Beszámoló a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, a 

két ülés közötti fontosabb eseményekről, képviselői kérdések, közérdekű 

bejelentések 

   Előadó: dr. Molnár Attila polgármester 

                      dr. Ströcker Renáta jegyző 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a Komárom és 

Almásfüzitő közt megépült gátrendszert október 16-án átadásra került. A szakasz nemcsak a 

két települést, de az öblözet 30 négyzetkilométerét is megvédi egy, a 2013-as rekordárvízhez 

mérhető katasztrófahelyzettől. A több mint 7 milliárd forint összértékű beruházást a kormány 

kiemelt állami beruházásként kezelte. A megépült gátrendszer megvédi városunkat, és 

Almásfüzitő, illetve a környező települések lakóit. Emellett Komárom mást, többet is kapott, 

egy élhető Duna partot, mely a jövőben turisztikai célokat is szolgálhat. A MOL városrészben 

600 méter hosszú, és 40 méter széles összefüggő városrészre bukkantak, ahol a kormány 

támogatásának köszönhetően jelenleg is folynak az ásatások. Elmondja, hogy a városliget 

egyik részeleme a Csillag Erődben történő beruházás. Vélhetően az idei év végén 
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elkezdődnek a kivitelezési munkálatok. Jelenleg a növényzettől való megtisztítás zajlik. 

Elmondja, hogy az új Duna-híd megvalósítása is az előkészítési fázis végéhez érkezett. A híd 

nyomvonalán lévő önkormányzati ingatlanok tulajdonba adásával kapcsolatban is szükséges 

döntést hoznia a Képviselő-testületnek. Remélhetőleg 2016. év első felében elkezdődnek a híd 

építésével kapcsolatos munkálatok. Elmondja, hogy az Ipari Parkban is elkezdődtek az új 

Lengyel gazdasági társaság gyárépítésének munkálatai. Az ÉDV Zrt. pedig megkezdte a még 

szükséges körvezeték megépítését a megfelelő víz biztosításához. Új cég nyitotta meg kapuit 

az Ipari Parkban. A cég mezőgazdasági eszközök, gépek kereskedelmével foglalkozó 

Agrotech nevezetű Csehországi tulajdonban lévő vállalkozás. Komáromban a cég több mint 

70 ember számára biztosít munkalehetőséget. Országos szinten közel 200 fő dolgozik a 

cégnél. A cégnek Magyarországon 14 telephelye van, a telephelyek központja Komáromban 

található. Elmondja, hogy a kikötő fejlesztési munkálatai jelenleg is zajlanak. A Táncsics 

Mihály utca valamint az Igmándi út kereszteződésénél lévő lámpákkal kapcsolatban 

elmondja, hogy meglátják milyen eredmény fog elérni a Sport utca megnyitása. A hídon lévő 

lámpa szombati kikapcsolását Észak –és Dél Komárom Rendőrkapitánysága kérte a Magyar 

Közút Nonprofit Zrt-től. Nem látja akadályát annak, hogy a Táncsics Mihály utca és az 

Igmándi út kereszteződésében működjenek a lámpák. Az Önkormányzati Államtitkárság 

bejelentette, hogy az adósságkonszolidáción át nem esett önkormányzatok országos szinten 

9.500.000.000,- Ft támogatást kapnak. Elmondja, hogy a Képviselő-testület benyújtott egy 

pályázatot erre vonatkozóan. A pályázat maximálisan elnyerhető összege 200.000.000,- Ft. 

Ebből az összegből megnyitják a Sport utcát, felújítják a Tengerészeti emlékművet és 

környékét, Koppánymonostoron a Tamási Áron utca parkolójának kialakítása valamint 

vízelevezetése is megoldódik, a Feszty Árpád Általános Iskola udvara, valamint a Tóparti 

Óvoda épületének rekonstrukciója is megtörténik, valamint fogorvosi rendelő is kialakításra 

kerül. A pályázaton több mint 100 önkormányzat szerepelt eredményesen, viszont az 

országban csak két önkormányzat, Hajdúszoboszló és Komárom nyerte el a maximális 

összeget, azaz 200.000.000,- Ft-ot. Elmondja, hogy elindult a Kézzel a szívért, avagy kulcsold 

össze a kezed Komárom! program. A programba bárki jelentkezhet, a tanfolyam a lakosság 

számára teljesen ingyenes. Kis létszámú csoportokban, hetente többször van oktatás, a cél, 

hogy a városban mindenki tanuljon meg újraéleszteni. Jelentkezni Neuvirth Éva 

intézményigazgatási ügyintézőnél lehet. Úgynevezett defibrillátor-pontokat alakítottak ki a 

város frekventált területein, így a Tescónál, a Duna Áruháznál, a Brigetio Gyógyfürdőnél, az 

Arany 17. Rendezvényközpontnál, és a Sportcsarnoknál. Elmondja, hogy a Lovas Színház 

mellett található Kompress Kft. is jelezte, hogy szeretne defibrillátor-pontot kialakítani a Kft. 

területén. Elmondja, hogy a konzol összeköttetésben áll a rendőrséggel, ráadásul térfigyelő 

kamerák is vannak a helyszíneken, így előzve meg, hogy illetéktelenek eltulajdonítsák a 

defibrillátort. Újraélesztő készülék található Szőnyben, a kórházban és a rendelőben, azonban 

szeretnék a hálózatot tovább bővíteni, így jövő év második felében újabb két pont létesül a 

szőnyi és a koppánymonostori városrészben. Kaszás Zsolt projektvezető tájékoztatást adott 

arról, hogy Magyarországon 1000 emberből 17 ember tud újraéleszteni. Ez a szám 

Németországban 973. Az újraélesztéshez nem elég, ha defibrillátor-pontokat állítanak fel, az 

is elengedhetetlen, hogy az emberek megtanuljanak újraéleszteni. Ezért indult el a Kézzel a 

szívért, avagy kulcsold össze a kezed Komárom! program. Megadja a szót Czita János 

alpolgármesternek.  

 

Czita János, alpolgármester: Tájékoztatást ad az elmúlt időszak városüzemeltetési 

feladataival kapcsolatban. Elmondja, hogy elvégezték a víznyelők tisztítását. A Komáromi 

Városgazda Nonprofit Kft. elkezdte veszélyes fák kivágását. A veszélyes pontoknál az E.on 

Energiaszolgáltató Kft-vel közösen végzik a fakivágási munkálatokat. A veszélyes fák vágása 

mellett az útszelvény tisztítás is elkezdődött. Számos helyen a benyúló ágak a 
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buszközlekedést akadályozták. A héten elkezdődött a szelektív házhozmenő hulladékgyűjtés a 

lakóházas övezeteknél. Ezen a hét a papírhulladék kerül elszállításra, jövő héten pedig a 

műanyaghulladék elszállítása történik meg. Komárom Város Önkormányzata negyedévente 

végzi ezt a szolgáltatást. A zöldhulladék elszállítására az idei évben egy későbbi dátumot, 

november 1-jét jelöltek meg. Egy hónapig ütemezetten fog történni a zöldhulladék elszállítása 

a város területén. A temetők illetve templomok környékén a kegyeleti ünnep előtt úgynevezett 

tisztító-gyűjtő járatban próbálják rendezetté tenni a frekventált helyek környezetét. 

Amennyiben mód és lehetőség nyílik a száraz kerti hulladék illetve avar elégetésével 

kapcsolatos rendelet megalkotására, akkor ezt megteszik, hiszen nagyon sok a zöldhulladék a 

városban, a közszolgáltató ezt a feladatot nehezen tudja ellátni. A komposztáló üzembe 

helyezése várhatóan 2016. év végén illetve 2017. év elején várható. Célszerű lenne ennek a 

rendeletnek a megalkotása. A lakóházas övezeteknél csak az adott időpontokban 

engedélyeznék a kerti hulladék égetését, október 15-től november 30-ig, illetve március 16-tól 

április 30-ig. Elmondja, hogy csak az a hulladék égethető el, amely előtte szikkasztáson esett 

át. A közvilágítással kapcsolatban elmondja, hogy szeptemberben az aktív elemek 

karbantartására és javítására is új vállalkozót bíztak meg. Jelenleg a Fény Sport Lux Kft. 

végzi az aktív elemek javítását. Fontos, hogy tudomása legyen a javítást végző cégnek a 

meghibásodásról. Meghibásodás észlelése esetén a Fény Sport Lux Kft. következő 

telefonszámán lehet bejelentést tenni: 34/588-168. Elkezdődött az Újszállási úton az ivóvíz 

körvezetékének kiépítése. Az Alumetal Kft. kivitelezési munkálatait a jövő héten 

megkezdheti. Az önkormányzattól megvásárolt 10 hektáros területnek a humuszolása fog 

megtörténni. A humusz elhelyezésére Komárom Városa három helyszínt jelölt ki. A humusz 

átvétele szerepelt az adásvételi szerződésben. A végleges helyszín a koppánymonostori 

sportpálya és rekultivált szeméttelep közötti rekreációs területen található. A másik két 

helyszín az Ipari Parkban található, valamint a Városmajor utca végén.  
 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Felkéri dr. Ströcker Renáta 

jegyzőt, hogy adjon tájékoztatást az avarégetéssel kapcsolatban. 

 

dr. Ströcker Renáta, jegyző: Elmondja, hogy amennyiben a Képviselő-testület a jelenlegi 

határozati javaslatot elfogadja, akkor a következő Képviselő-testületi ülésre behoznak egy 

rendelet-tervezetet, amivel az országos szabályoktól eltérően, bizonyos keretek között 

megengedhetik a kerti hulladék égetését. A kereteket úgy tervezték meg, hogy az avar és kerti 

hulladék égetése minden év október 15-től november 30-ig, valamint március 16-tól április 

30-ig legyen elvégezhető. A napi égetést 9 órától 18 óráig lehet elvégezni. Vasárnap és 

ünnepnapokon továbbra is tilos a kerti hulladék égetése.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót dr. Kreft-

Horváth Loránd alpolgármesternek. 

 

dr. Kreft-Horváth Loránd, alpolgármester: Elmondja, hogy elkezdődött a tanév. Komárom 

Város Egészségügyi Prevenciós Programját, a „Kincset ér” programot sikeresen akkreditálták 

az elkövetkezendő két évre. A program a megyei ÁNTSZ vezetőjének is felkeltette 

érdeklődését. Szeretnének bekapcsolódni a programba és segítséget nyújtani mind előadókkal 

mind pedig demonstrációs eszközökkel. Elmondja, hogy szeptember végén fogorvosi 

értekezletet tartottak. Reményeik szerint két új fogorvos fog dolgozni Komáromban. Az 

egyikük dr. Petőcz Soma rezidensként elkezdett dolgozni a szakrendelőben. A pályázati 

forrásból megvalósuló koppánymonostori fogorvosi rendelőben a jövő évtől dr. Szabó Zoltán 

fogorvos fog praktizálni. A lakosságot megfelelően tájékoztatják a változásokkal 

kapcsolatban. Elmondja, hogy a Kézzel a szívért, avagy kulcsold össze a kezed Komárom! 
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program egy teljesen új kezdeményezés a városban. A projektvezető Kaszás Zsolt a 

defibrillátoros újraélesztést oktatja. A városlakóknak az oktatás ingyenes. Komárom Város 

Önkormányzata valamint a Selye János Kórház dolgozói közül is sokan jelentkeztek az 

oktatásra. Szeretnék a hálózatot tovább bővíteni, így jövő év második felében újabb két pontot 

szeretnének létesíteni a szőnyi és a koppánymonostori városrészben. Az újraélesztő 

készüléket speciális konzolba helyezik, ami a rendszergazdánál jelzi, ha valaki kiveszi azt. A 

konzol összeköttetésben áll a rendőrséggel, ráadásul térfigyelő kamerák is vannak a 

helyszíneken, így előzve meg, hogy illetéktelenek eltulajdonítsák a defibrillátort. Elmondja, 

hogy a napokban élelmiszerosztást végeztek a Komáromi Családsegítő és Gyermekjóléti 

Szolgálat munkatársai az önkormányzat támogatásával. Az élelmiszerosztás ezúttal is széles 

társadalmi összefogásban valósult meg, hiszen abban az önkormányzat, és a családsegítő 

mellett közreműködött a Pannonmill Kft., a Városgazda Kft. és az önkéntesek is. Elmondja, 

hogy 7,5 tonna tartós élelmiszert osztottak szét a rászoruló családok között.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót Babják Csaba 

képviselőnek. 

 

Babják Csaba, képviselő: Elmondja, hogy a körforgalom Mártírok úti bejáratához 

kihelyezésre került egy Stop tábla, amelyet a rendőrség egy kamerával figyel.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni az észrevételt. Megadja a szót Hamrák Zsófia 

képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy a Budai fonóban került kiadásra és bemutatásra 

Anna néni daloskönyve. Hideg Anna erdélyi népénekes életéből származó könyvet Horsa 

István és barátai gyűjtötték össze. A könyv körülbelül 500 kottát és 500 dalt őriz meg a jövő 

nemzedékei számára. Elmondja, hogy Anna néni 79 éves. Komárom Város segítségével régi 

álma megvalósulhat, miszerint könyve megjelenésében sokan segítséget nyújtottak. Anna néni 

4 órán keresztül dedikálta a könyveket. Horsa István és barátai úgy döntöttek, hogy 2015. 

december 3-án Komáromban a Városházán is tartanak egy könyvbemutatót.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Turi Bálint 

alpolgármesternek. 

 

Turi Bálint, alpolgármester: Elmondja, hogy 1265. április 1-én kapott Komárom szabad 

királyi városi rangot IV. Bélától. A város elmúlt 750 évét mutatja be az a tárlat, ami a Klapka 

György Múzeumban nyílt és egészen november 10-ig látogatható. Az Országos Könyvtári 

Napok keretében a könyvtár színes programot valósított meg.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja a szót Hamrák 

Zsófia képviselőnek. 

 

Hamrák Zsófia, képviselő: Elmondja, hogy az 1956-os forradalom és szabadságharc 59. 

évfordulója lesz a holnapi napon. Komárom Városában több időpontban, és helyszínen is 

megemlékeznek az 1956-os forradalom és szabadságharc hőseire. Az első megemlékezés a 

mai napon 15 órakor kerül megrendezésre a Petőfi Sándor Művelődési Házban és a Hősök 

terén, ahol a Bozsik József Általános Iskola fogja az ünnepi műsort szolgáltatni. Az ünnepi 

beszédet Potháczky Mária az iskola igazgatója adja, valamint közreműködik verses 

előadásával Marcsa Nikoletta. Október 23-án pénteken 16 óra 30 perckor a Lengyárban Oláh 

Kálmán a Kultsár István Szakközépiskola tanára mond ünnepi beszédet valamint Orbán 
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Alexandra és Szekér Anna is közreműködik az ünnepi műsor előadásában. A megemlékezés 

után meglátogatják Csémi Máté és Ács Lajos emléktábláját. 18 órakor a Jézus Szíve Római 

Katolikus Templomban ünnepi szentmisére látogathatnak el a megemlékezők ahol a Can’t Art 

Énekegyüttes, a Vox Femina, valamint a Concordia Énekkar, a Komáromi Kamarazenekar 

műsorát is megtekinthetik. Az est karmestere a Kossuth-Liszt Díjas Medveczky Ádám, 

orgolnál Medveczky Szabolcs, koncertmester pedig Medveczky-Horváth Györgyi 

hegedűművész lesz. A rendezvény lebonyolításában segítséget nyújt a Komáromi Városgazda 

Nonprofit Kft.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Megkérdezi, hogy van-e 

további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Képviselő-testület tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy 

szavazzanak az 1-144/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő könyvvizsgálói feladatok 

ellátása tárgyú közbeszerzési eljárás fedezetének biztosításáról szóló határozati javaslat 

elfogadásáról.  
 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 244/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Képviselő-testülete Komárom Város Önkormányzata számára a 

Könyvvizsgálói feladatok ellátása tárgyú beszerzéshez szükséges fedezetet a 2016. 

január 1. – 2018. június 30. közötti időszakra a 2016-2018. évi költségvetés 

terhére biztosítja az alábbiak szerint:  

 

2016   bruttó 10.134.600 Ft 

2017  bruttó 10.134.600 Ft 

2018  bruttó   5.067.300 Ft 

Összesen:  bruttó 25.336.500 Ft   

 

Határidő:  2015. december 31. 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-144/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő a nyári napközis tábor tapasztalatiról 
szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 245/2015. (X.22.) határozata: 

 
1. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. évi nyári napközis 

tábor beszámolóját elfogadja. 

 

2. Komárom Város Önkormányzata a 2015. évi gyermekszegénység elleni program 

keretében nyári étkezés biztosítása támogatására, a Magyar Államkincstártól 
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kapott 774.400,- Ft támogatási összegből, 363.440,- Ft-ról lemond, tekintettel 

arra, hogy a vártnál alacsonyabban alakult a táborozók létszáma. 

 

Határidő:   2015. október 31. 

Felelős:  Thoma Béla, intézményfelügyeleti osztályvezető 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-144/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő a víziközműre vonatkozó 2015-2029. 

évi gördülő fejlesztési terv módosításának jóváhagyásáról szóló határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 246/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete a határozat melléklete 

szerinti tartalommal elfogadja Komárom Város Önkormányzata tulajdonában 

lévő víziközművekre vonatkozó 2015. évre szóló, beruházási tervet érintő 

módosított gördülő fejlesztési tervet.  

 

Határidő:  2015. október 26. 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-144/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendeletalkotás az avar és kerti 

hulladékégetés, valamint a szabadtéri tűzgyújtás helyi szabályairól szóló határozati javaslat 

elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 247/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a Polgármesteri Hivatalt, 

hogy az avar és kerti hulladék égetésre, valamint a szabadtéri tűzgyújtás helyi 

szabályaira vonatkozó rendelet tervezetet készítése el és a következő ülésre terjessze 

elő. A rendelet tervezet tartalmazza az alábbi szabályokat:  

- A nem komposztálható, illetve a komposztálásra alkalmatlan avar és kerti 

hulladék égetése minden év október 15-től november 30–ig, valamint március 

16-tól április 30-ig végezhető el.  

- A napi égetést 9-18 óra közötti időszakban lehet végezni.  

- Vasárnap és ünnepnapokon az égetés tilos. 

 

Határidő:  2015. november 30. 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 
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dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-144/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő Komárom Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 122/2011. (VI.16.) határozatával jóváhagyott Együttműködési 

Megállapodás módosításáról szóló határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 248/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Komárom Város 

Polgármesterét és Jegyzőjét a „Komárom-Almásfüzitő árvízvédelmi öblözet 

árvízvédelmi biztonságának javítása” című KEOP-7.2.1.1.-2008-0013 azonosító 

számú projekt lezárása érdekében az Észak-dunántúli Vízügyi Igazgatósággal 

kötendő Együttműködési Megállapodás módosításának aláírására. 

 

Határidő:  2015. október 26. 

Felelős:   dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Kérése a Képviselő-testület tagjaihoz, hogy szavazzanak 

az 1-144/2015. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról.  

 

A döntéshozatalban 11 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-

testülete 11 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 249/2015. (X.22.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja a lejárt határidejű 

Képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés közötti fontosabb 

tárgyalásokról, intézkedésekről szóló beszámolót. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén Mester Emilné 

Czibor Zsuzsannát, és Hántai Ferencet a Városi Tűzoltóparancsnokság tűzoltóparancsnokát, 

és Murányi Józsefet tűzoltó törzszászlóst. Mester Emilné Czibor Zsuzsanna és Murányi József 

olyan kitüntető címet vehetett át a Magyar Állam képviselőitől, amelyre mindannyian 

büszkék lehetünk. Fontosnak tartja, hogy a Képviselő-testület ülésén is becsüljék meg azokat 

a Komáromért tevékenykedő állampolgárokat, akik egyes területeken kimagasló 

tevékenységeket végeznek.  

 

Díszoklevél Murányi József tűzoltó törzszászlósnak a Komáromi Hivatásos 

Tűzoltóparncsnokság különleges szer kezelőjének, akinek Magyarország Kormánya a 

Belügyminiszter előterjesztésére életmentés során tanúsított hősies magatartása elismeréséül 

életmentő emlékérmet adományozott.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Átadja az elismerést. 
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Murányi József átveszi a díszoklevelet. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy olykor az élet hoz olyan pillanatokat, 

amelyre senki sem számít, és ezekben a helyzetekben jó tudni azt, hogy kire lehet számítani. 

Nemrégiben sokan részesei voltak a Madách utcai tűzesetnek. Próbáltak minden olyan 

intézkedést megtenni, amely az ott élő lakók elhelyezését segíti. A katasztrófavédelem 

munkatársai is azonnal a helyszínre siettek. Amikor egy tűzoltó felesküszik arra, hogy akár az 

élete árán is megvédi mások életét és javait. Nem csak szolgálati idejében, hanem szolgálati 

idején kívül is. Buzás István úr épp a Belügyminisztériumi emlékünnepségen vesz át egy 

kitüntetést, de megkéri Hántai Ferenc tűzoltóparancsnokot, hogy nyújtsa át részére a város 

elismerő oklevelét is. Buzás István szolgálaton kívül tartózkodott a közelben, és azonnal a 

helyszínre sietett. Még mielőtt kiértek volna a szolgálatban lévő kollégái, akit tudott a 

környező lakásokból, biztonságos helyre menekített ki. Köszönetet mond a 

katasztrófavédelem és a helyi tűzoltóság valamennyi kollégájának és munkatársának azért a 

helytállásért, ami folyamatosan tapasztalható a városban.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Átadja az elismerést. 

 

Hántai Ferenc átveszi a díszoklevelet. Megköszöni a meghívást. Elmondja, hogy a Madách 

utcai káresetnél a lakóházban, harmadik emeleten keletkezett tűzesetnél hírtelen, és könnyen 

veszélybe kerülhetnek a lakók. Nagyon gyorsan terjedtek a lángok. A mostani bútorok és 

lakberendezési tárgyak alapanyagai nagyon nagy lehetőséget adnak a tűz terjedésére. 

Fokozottan figyelni kell egymás biztonságára. Méltatja két kollégáját, akik ennél a káresetnél 

rendkívüli helytállásról tettek tanúbizonyságot.    

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy néhány héttel ezelőtti, sajtóban megjelent 

eseményről szeretne néhány gondolatot felolvasni, ami arról szól, hogy a Puskás Nemzetközi 

Futball Alapítvány két díjat alapított, amelyet az idei évben adtak át először. Elmondja, hogy 

a Puskás Nemzetközi Futball Alapítvány először adta át a Szepesi György- és Östreicher 

Emil-díjat. Az elismeréseket Novotny Zoltán és Czibor Zsuzsanna kapta. A rendezvényen 

elhangzott, hogy az Östreicher Emilről – Puskás Ferenc egykori játékosügynökéről, a Real 

Madrid korábbi elnöke, Santiago Bernabéu tanácsadójáról, az ’56-os Bp. Honvéd, valamint a 

'80-as évek magyar válogatottjának menedzseréről elnevezett díjat évről évre már elhunyt 

nagy labdarúgók hozzátartozói kapják, akik a háttérből járultak hozzá sportoló családtagjuk 

sikereihez. Ezt az elismerést elsőként az Aranycsapat balszélsőjének húga, Mester Emilné 

Czibor Zsuzsanna és családja érdemelte ki. Szöllősi György a méltatásban kitért arra, hogy 

Czibor Zsuzsanna az emigráció idején is szoros kapcsolatban maradt Czibor Zoltánnal, majd 

Komáromba való hazaköltözése után is mindig ott volt mellette, s a kiváló csatárt élete végén 

ő ápolta. A díjat az 1956-os emigráns Tóth Zele József, a Real Madrid korábbi 

utánpótlásedzője adta át, aki Madridból erre az eseményre utazott haza. A rendezvényen a 

jelenlévők megemlékeztek az alapítvány létrehozójáról, az augusztus 12-én elhunyt Puskás 

Ferencné Hunyadvári Erzsébetről. Nagy szeretettel gratulál Mester Emilné Czibor 

Zsuzsannának a kitüntető címhez.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Átadja az elismerést. 

 

Mester Emilné Czibor Zsuzsanna átveszi a díszoklevelet. 
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A Képviselő-testület nyílt ülése 11 óra 55 perckor véget ér. A Képviselő-testület zárt ülés 

keretében folytatja munkáját. 

 

 

 

k. m f. 
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